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Бизнесът иска 840 млн. лв. за скъпия ток
Бизнесът настоя за компенсация от 70 лв. на мегаватчас за

скъпия ток. Оттам са изчислили, че за това трябват 840 млн. лева,
което е под 64% от печалбата на АЕЦ “Козлодуй”.

Стр. 9

Георгиева опипвала
почвата за БНБ

“Дали след скандала в
МВФ Кристалина Георгие-
ва не смята да оглави БНБ?”,
попита Любомир Кариман-
ски, доскорошен шеф на
бюджетната комисия в пар-
ламента. Той намекна пред
Sega.bg, че Георгиева е

опипвала почвата в тази
посока в София в началото
на септември. Според Кари-
мански вървят сондажи, в
които Георгиева участва, и
е интересно да се проучи с
кого се е срещала тя в Со-
фия. Той също бе спряган

Ръководителката на МВФ сондирала мнения при посещение в София

за поста, след като мандатът
на Димитър Радев изтече
през юли, но до избор на
гуверньор на БНБ послед-
ният парламент не стигна.

Ръководството на МВФ
обсъди доклада, в който се
твърди, че директорът на

МВФ Кристалина Георги-
ева е притискала служите-
ли да променят данни в
полза на Китай, докато е
ръководила  Световната
банка. Георгиева отрича
обвиненията.

Стр. 15

Предизвестената

смърт на ИТН

Стр. 4

Представители на Националния литературен музей, дейци на културата, родственици
и признателни българи поднесоха венци и цветя и се поклониха на гроба на Иван Вазов
по повод 100 години от смъртта на Патриарха на българската литература
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Игрален филм

за Чебурашка

снимат в Сочи

Хасково
без вода
заради
урана

Словакия
осъди прокурор,
разследващ
корупция

Стр. 8

алко изненадваща оставка
разтресе управлението на София
на фона на нестабилната поли-
тическа обстановка на централ-
но ниво. Не толкова популярни-
ят сред обществото, но твърдо
лоялният към ГЕРБ Елен Герд-
жиков напусна поста на предсе-
дател на Столичния общински
съвет, а с това и редиците на
управляващата група, без да
изтъкне никакви мотиви (стр. 2).
Няма как да се вярва на дрънка-
ниците на Бойко Борисов, че
Герджиков не реагирал остро на
опозиционните критики за град-
ския транспорт на София и така
го “разнервирал”, че напускал по
негово желание.

Герджиков крепи властта на
ГЕРБ в СОС близо десет години.
Ключова фигура е в управление-
то на града, вярна подкрепа на
кмета Йорданка Фандъкова и
част от националния предизбо-
рен щаб на ГЕРБ в продължение
на години. Беше удобен близо
девет години начело на градския
парламент и не се забърка в ня-
какъв голям скандал. Статуквото
обаче вече не е актуално и Гер-
джиков пада като лесна жертва,
за да се търси “по-свой” човек.
За лоялността си на изпроводяк
Елен спечели единствено похва-
лата на вожда, че бил “възпитано
и културно момче”. Оказва се,
че и да си кукла на конци не ти
гарантира вечното доверие на
кукловода.
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СНИМКА БГНЕС

КГБ и България.
Наш уран в първата
атомна бомба на СССР
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Независимостта на България е изгра-
дена с усилията, политическата далновид-
ност, дипломатическата мъдрост, търпе-
нието и разума на посветени държавни-
ци, но и на уверен в себе си народ. Това
заяви президентът Румен Радев във Вели-
ко Търново по случай Деня на независи-
мостта. На кръстопътя на нашия нов ден
нека помним, че нашите предци завинаги
избраха заедно да градят съдбата си и
своето бъдеще на свободни и независими
хора, призова държавният глава. От на-
шата воля и задружни усилия зависи да
опазваме свободата и независимостта на
Родината, от която да черпят вяра и сили
идните поколения, подчерта държавният
глава.

Денят на българската независимост е
извор на самочувствие и национален
оптимизъм, но и отговорност пред оне-
зи, които написаха българската история,
написа в социалната мрежа вицепрези-
дентът Илияна Йотова. “Започна ново
летоброене - на време без страх и безду-
шие, на бунт срещу беззаконието и тру-
паните с години нерешени проблеми. С
енергията на всички българи ще напишем
летописа на справедлива, сигурна, пер-
спективна и достойна България. Заедно
ще възстановим разрушеното доверие в
институциите, ще преодолеем разделени-
ето помежду си и разтрогнатите общест-

РУМЕН РАДЕВ:

Независимостта
се гради с усилията на
посветени държавници
Компромиси в политиката са възможни, но никога компромис
с националния суверенитет, заяви Корнелия Нинова

ческа криза като служебно правителство
сме призвани да гарантираме на българи-
те честни и свободни избори. Пандемията
продължава да бъде огромно предизвика-
телство, икономическият подем и социал-
ното неравенство е ежедневно на нашето
внимание. В диалог с бизнеса и граждани-
те да работим за благополучието на държа-
вата”, подчерта Янев.

Днес е ден за самочувствие и уваже-
ние към държавниците, които проявиха
смелост и дипломатически умения преди
113 години, заяви лидерът на БСП Кор-
нелия Нинова, която поднесе цветя пред
Паметника на независимостта в София.
В Манифеста на княз Фердинанд, проче-
тен в Търново, пише, че България е до-
стойна да бъде равноправен член в се-
мейството на цивилизованите народи,
припомни тя. “Да, достойна е била тога-
ва, достойна е и сега. Но това трябва да
се доказва всеки ден. И то е задължение
най-вече на политиците. Националният
суверенитет и интерес да ни водят във
всяка мисъл и действие. Те могат да бъдат
защитавани само от смели държавници
дипломати. Компромиси в политиката са
възможни, но никога компромис с
българския национален суверенитет”,
категорична е Нинова.

В цяла България Денят на независи-
мостта беше отбелязан тържествено.

Оставката, която по-
даде във вторник пред-
седателят на Столичния
общински съвет Елен
Герджиков, е била поис-
кана от Бойко Борисов.
Според Борисов Герд-
жиков не се справял, а
преди дни не реагирал
на критиките на “Спаси

Отделението по детски боле-
сти в МБАЛ “Св. Пантелеймон”
в Ямбол затвори заради заболял
от КОВИД-19 медицински пер-
сонал. Приемът на пациенти е
преустановен до 5 октомври,
когато трябва да изтече 14-днев-
ната карантина, съобщи дирек-
торът на болницата д-р Панайот
Диманов. Положителни проби за
коронавирус са дали четири ме-
дицински сестри и една санитар-
ка от общо 18 работещи в отде-
лението. И петте заболели не са
били ваксинирани. Шестте деца,
които са били настанени в отде-
лението, са изписани, а другите
ще бъдат препращани към други

Водата в Хасково е забране-
на за питейни нужди заради за-
вишени стойности на уран, пре-
дупреди местното ВиК. До по-
редната криза се стигна след
авария на помпена станция
“Ябълково”. Заради изключване-
то й един от резервоарите, кой-
то отговаря за смесването на
водата, е изчерпан. Само смес-
ването на водата от различните
помпени станции гарантираше
уранът да е в норма. От РЗИ
обаче съобщиха, че не са давали
предписание за ограничаване
ползването на вода за питейни
нужди. За тях призивът на ВиК
е по-скоро “превантивна мярка”.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Корнелия Нинова и членове на ръководството на БСП
се включиха в столичните чествания на празника

вени отношения. Най-голямата ни отго-
ворност е едни към други и трябва да
разберем, че само единни можем да по-
стигнем нова, възродена България”, кате-
горична е Йотова.

Наш дълг е да изпълним по най-добрия
начин завета на нашите предци и да оси-
гурим просперитета на България, се казва
в обръщение на премиера Стефан Янев.
“В условията на безпрецедентна полити-

Борисов поискал оставката на шефа на Столичния общински съвет

София” за орязване на
градския транпорт на
града. “Сега, ако аз не
се обадя, те си седят.
Мълчат и ме нервират”,
ядоса се Борисов. Той
определи Герджиков
като “градско момче, от
центъра на София, мно-
го възпитан и културен,

което оставя съветници
да правят кариера на
гърба на ГЕРБ”.

Герджиков ще напус-
не и групата на партия-
та в СОС, като самият
той не мотивира реше-
нието си. Като негов
наследник се спряга ко-
легата му Георги Геор-

гиев, председател на
една от най-важните ко-
мисии - по финанси и
бюджет.

“Очевидно зад всич-
ко това, което се случва
в държавата през послед-
ните две години, стои ня-
каква тактика и страте-
гия на ГЕРБ за окопава-

не в местната власт и
прегрупиране”, комен-
тира председателят на
групата на БСП в СОС
Калоян Паргов. Той при-
помни, че социалистите
са поискали два пъти
оставката на Герджиков
през последната година
и половина заради невъз-

можността му да овла-
дее общинския съвет.
Според Паргов грехове-
те на Герджиков са, че е
съучаствал във всички
решения на СОС, следо-
вателно и във всички
проблеми в София, кои-
то не са решени през по-
следните години.

Водата в Хасково е с уран,
спират я поетапно

Спиране на водоподаването
в пет хасковски квартала започ-
на вчера, а без вода от вторник
са още четири квартала и пет
села. Екипи на водното друже-
ство продължават работа по
отстраняването на тежката ава-
рия.

Десетки жители на Коприв-
щица блокираха Подбалканския
път, защото са недоволни от
качеството на водопроводната и
канализационна мрежа. Там про-
блемът е от 60-те години и спо-
ред хората при най-малкия дъжд
каналите не успяват да поемат
водата, която залива домове и
улици.

Затвориха детското отделение
в Ямбол, няма персонал

населени места.
Лекарка от доболничната

помощ от община Харманли е
починала на 19 септември от
КОВИД-19. Тя е дала положи-
телна проба на 8 септември, а
на 13 септември е приета в
болница извън областта.

26% от леглата за КОВИД-
19 са свободни в София, съоб-
щи д-р Гергана Николова, член
на БЛС. Тя разказа за скандален
случай, при който положителен
пациент е отишъл на екскурзия
с 25 пенсионери. Задавам си
въпроса кой разреши 25 души
да отидат на екскурзия, попита
Николова. Тя определи като

сериозен и проблема с нерабо-
тещите КОВИД-зони, за които
няма достатъчно специалисти, а
обикновено само лаборант, кой-
то прави тест, и няма кой да
изпише безплатна терапия.

“Все повече хора си купуват
тестове от аптеката и не влизат
в системата. Познати лекари
изнесоха пандемията на гърба
си и са отвратени от това, което
се случва. Всекидневно умират
между 50 и 100 души. Започва-
ме с лека ръка да затриваме
населението. През уикенда по-
чинаха две деца на 7 и 9 години
от коронавирус”, възмути се ле-
карката.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Проф. Ивайло Христов,
преподавател в УНСС

Опитът за обезличаване на иде-
ологиите на партиите би могъл да
бъде и опасен, предупреди предсе-
дателят на БСП Корнелия Нинова.
Думите й са в отговор на заявката
на Кирил Петков и Асен Василев да
постигат леви цели с десни полити-
ки. Много ми се иска да видя как
практически го разбират това, заяви
тя в тв участие. Нинова не е съглас-
на с примера на Василев, че с дясна
политика като актуализация на бю-
джета с намаляване на дефицита е
осигурена и лява политика - пари за
пенсии, самоосигуряващи се и за
майките. “Актуализацията на бюд-
жета, която внесе МС, е коренно
различна от тази, която излезе от
парламента. Министър Василев вне-
се намален дефицит и заради тази
дясна мярка вътре нямаше пари за
майчинството през втората година,
което е лява политика, за самооси-
гуряващите се хора със свободни
професии, което е също лява поли-
тика, както и за общините. Няма как
с намален дефицит да постигнеш
тези цели”, обясни Нинова. Тя под-
черта, че парламентът е върнал де-
фицита на 3,9% и така е успял да
направи левите политики. Предсе-
дателят на БСП попита дали новият
проект ще даде останалите природ-
ни богатства на концесии, което е
дясна политика, или ще споделя ля-
вата мярка за повече държава в на-
ционалните богатства - пътища, ин-

Фирмата за доставка на
машините за гласуване “Сие-
ла Норма” настоява Централ-
ната избирателна комисия
(ЦИК) да й плати 14 млн. лв.
наем за използването на уст-
ройствата досега. “1500 лв.
сме поискали от ЦИК за наем
на машините за гласуване,
което вероятно прави около
14 млн. лв. ЦИК отказва да
плаща и за наема на склада,
което струва 110 000 лв. на
месец. Машините все още са
наша собственост и това не е
опит за злоупотреба с права”,
каза пред БНТ управителят на
фирмата Веселин Тодоров.
Той обяви, че за изборите през
ноември отново ще даде ма-
шините под наем на ЦИК.

Фирмата обаче щяла да предо-
стави техниката само ако по-
лучи всички пари, които
държавата й дължи.

Тодоров се оплака, че “Си-
ела” продължава да носи
всички разходи и рискове
около употребата на машини-
те. Гаранционната поддръжка
тръгвала от момента на пре-
хвърляне на собствеността,
което още не е направено, за-
това “Сиела” очаква или да й
бъде платено по договора,
или да бъде обезщетена. “Ма-
шините, които са повредени,
ние ги подменяме, предпола-
гам, че те са над 100. Случва
се да се повредят при транс-
порт, някой път падат от по-
голяма височина. Може да се

счупи екранът. Знаете, че на
изборите някои умишлено
бутаха машините”, жалва се
Тодоров.

Говорителят на ЦИК Цве-

тозар Томов е категоричен, че
“няма такъв казус, в който
ЦИК да трябва да наема маши-
ните”. Пред “Дневник” той ко-
ментира, че не може някой да

получи 34 млн. лв. и след това
да иска наем за същото нещо.
Ако спорът стигне да съд, то-
гава съдът ще се произнесе,
отсече говорителят на ЦИК.

„Сиела Норма” иска
14 млн. лв. наем за
машините за гласуване

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Обезличаването на партийните
идеологии може да е опасно
Кирил Петков поряза мераците на ИБГНИ и ДБ за предизборна коалиция

фраструктура, води, плажове и това
те да не се отдават на концесии.

Все още не сме чули левите
цели на новата партия на доско-
рошните служебни министри по
отношение на малките и средни
предприятия, коментира Стани-
слав Младенов, експерт в Съвета
по икономика на БСП в София.
Той припомни, че докато беше ми-
нистър на икономиката, Петков
трансформира безвъзмездните фи-
нансови средства, предназначени
за помощ на малкия и среден биз-
нес, в заемен ресурс. По този на-
чин намали риска в банковия сек-
тор и направи услуга на едрия ка-
питал, а това беше откровено дяс-
на политика, смята социалистът.

Според Нинова промяната не се
изчерпва в това да смениш дирек-
тори на предприятия. Промяна е,
когато влезеш в парламента и имаш
смелостта да промениш закона, в
който е записано, че могат да се
дават авансово пари и да има “ин
хаус” поръчки, заяви тя. По думите
й, когото и да смениш, след като в
закона пише, че можеш да раздадеш
8 млрд. лв. “ей така”, и следващите
ще продължат. Тя припомни, че
БСП има план какво трябва да на-
прави едно правителство в първите
си 100 дни, но новите партии не се
вслушаха, а НС приключи без осо-
бен законодателен продукт.

Лидерът на левицата смята, че

ИБГНИ и ДБ са избързали в жела-
нието си за обединение с
“Продължаваме промяната”. “Може
би виждат щета за себе си от новия
проект - “Изправи се, БГ” да не влезе,
а ДБ да се разцепи, и бързат да се
предложат. Ние сме отворени за
разговор, но ще искаме да видим
програмата им”, обясни тя.  “На тези
избори ние ще се явим като коали-
ция “БСП за България”. Вече сме
взели това решение и подготвяме ре-
гистрацията си. След това сме гото-
ви с всеки, с когото имаме сходни
виждания за това какво е промяна,
да водим разговори в парламента”,
категорична бе Нинова.

По-рано Мая Манолова от
ИБГНИ направи заявка за предиз-
борна коалиция с формацията на
Петков и Василев, а Христо Иванов
от ДБ дори поиска общи листи. Ки-
рил Петков обаче поряза щенията
им, но си остави вратичка за кола-
борация след вота. “Трябва да изяс-
ним принципите на бъдещата коа-
лиция за управление. Не трябва пре-
ди изборите да се явяваме с обща
листа, защото има хора вдясно, ко-
ито никога не биха гласували за Мая
Манолова. Има хора вляво, които
не биха гласували за най-дясното.
Ние явно ставаме новия център.
Трябва да дадем пълна демокрация
на избирателите да гласуват по ця-
лата палитра - от “най-ляво до най-
дясно””, оправда се той.

СНИМКА ФОНДАЦИЯ “ПРОЕКТ БУЗЛУДЖА”

Фондация “Проект Бузлуджа” започна дейности за опазването на мозайките
от външния кръг на паметника. 10 от 14-те мозайки ще бъдат опазени
от разруха благодарение на екип от доброволци, реставратори и строители

ПЕНКА
НИКОЛОВА

БАЛЕВА
на 85 години

Родена на
23.09.1036 г.

в с. Махалата,
Плевенска област
(сега гр. Искър)

През 1958 г. завършва СУ „Св. Климент
Охридски“ – специалност „Руска филология“.

Целият й трудов стаж преминава като
преподавател по руски език и литература, а
през последните 20 години (1972 – 1991 г.)
е зам.-директор на Плевенската езикова гим-
назия.

Със своя професионализъм на учител и
педагог и безпределна вярност към социали-
стическия идеал тя има принос за обучение-
то и възпитанието на младото поколение в
дух на родолюбие и любов към знанието и

хората.
Избирана е за член на Плевенското

дружество на русистите и ПК „Един-
ство“.

Активно участва в обществения жи-
вот.

На многая лета, скъпа Пенке!
Желаем ти здраве и достойно дълголетие!

ПК „Единство“ при РС „Оборище“
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Асоциацията на индустри-
алния капитал в България /
АИКБ/ предлага да бъде
утвърдена компенсация за по-
требената електроенергия за
периода 1 октомври 2021 г.-31
март 2022 г. от всеки небитов
стопански потребител, без тези
за технологични разходи, в
размер на 70 лева за мегават-
час. Това е адекватна, своевре-
менна, финансово обезпечена
и националноотговорна мярка
за запазване на българската
икономика с оглед преодоля-
ване на текущата ценова криза
на пазарите на електроенергия,
посочват от работодателската
организация. Те са изчислили,
че това предполага необходим
ресурс в общ размер 840 млн.
лева, което е под 64 на сто от
шестмесечната свръхпечалба
(над планираната и вече по-
стигната) на “АЕЦ Козлодуй”
ЕАД. Работодателите предла-
гат и вариант за организиране

Бизнесът иска 840 млн. лв.
компенсация за скъпия ток
“Булгаргаз” предлага с 16% по-висока цена на синьото гориво от октомври

и администриране на компен-
сационния механизъм. Той
предвижда компенсациите към
всеки небитов стопански по-
требител да се разплащат от
НАП ежемесечно за изминалия
месец срещу предоставени раз-
ходни счетоводни документи,
удостоверяващи текущото ин-
дивидуално електропотребле-
ние. Предложението за крат-
косрочна мярка за енергийно
подпомагане на българската
икономика е изпратено до
Министерския съвет и КЕВР.
Работодателската организация
отбелязва, че от началото на
настоящия ценови период (1
юли 2021 г.-30 юни 2022 г.)
сме свидетели на огромен ръст
на цените на електроенергия-
та за свободния пазар, доми-
ниран от сегмент “Ден напред”
на Българската независима
енергийна борса. Според Асо-
циацията всеки небитов потре-
бител ще бъде подложен на

ценови шок за цялата потребя-
вана електроенергия средно за
периода с по 140,37 лв. за
мегаватчас над официалните
разчети на регулатора.

Правителства от водещи
европейски страни предприе-
мат решителни действия за
подпомагане на икономически-
те си субекти, стопански по-
требители на електроенергия,
твърди АИКБ и посочва, че ако
не се случи това у нас, ще има
мащабна загуба на конкурен-
тоспособност на българската
икономика. М е ж д у в р е -

менно стана ясно, че “Булгар-
газ” е поискал от държавния
регулатор поскъпване на при-
родния газ с близо 16 на сто
през октомври. Разчетите са
направени обаче преди повече
от 10 дни, през които цените
на синьото гориво на европей-
ските борси продължиха да
скачат. Наскоро от газовата
компания оповестиха и про-
гнозата си за ноември, когато
отново се очаква поскъпване
на горивото. Окончателните
цени ще бъдат обсъдени в края
на месеца, а ще бъдат утвърде-

ни на 1 октомври. Заради рас-
тящите цени на горивото от
енергийния регулатор вече
съобщиха, че най-вероятно от
януари ще има и нови по-висо-
ки цени на тока, парното и
топлата вода.

“Не мисля, че е разумна
политика да се субсидира как-
вото и да е потребление, осо-
бено в страна със силно не-
ефективно енергопотребле-
ние”, заяви Емил Хърсев по
повод исканията на работода-
телите държавата да им дава
субсидии в размер на 70 лв. за
всеки потребен мегаватчас.
Хърсев се съгласи обаче, че
индустрията е права за много-
то допълнителни тежести, ко-
ито понася по линия на
всевъзможните добавки към
цената на тока. Българската
индустрия плаща субсидии за
тока, който е изнесен, трябва
реформа и на самия пазар,
смята финансистът.

И з п ъ л н и т е л н и я т
съвет на Международ-
ния валутен фонд (МВФ)
е обсъдил на извънред-
но заседание доклада,
подготвен за Световна-
та банка, в който се
твърди, че управляващи-
ят директор на МВФ
Кристалина Георгиева е
притискала персонала да
променя данни в полза
на Китай, докато е била
главен изпълнителен ди-
ректор на банката. След
заседанието бордът взе
решение да се срещне
отново за допълнителни
дискусии, каза говорител
на МВФ, но без да посо-
чи конкретна дата, пре-
доха световните аген-
ции. Миналата седмица
Георгиева отрече обви-
ненията, че е оказвала
натиск върху служите-
лите на Световната бан-
ка да променят данните
при изготвянето на до-
клада “Да правиш биз-

Кристалина Георгиева

Българите имат най-малко коли в Европейския съюз
България е сред държавите в Ев-

ропейския съюз с най-слаба мотори-
зация на населението, показват данни
на Евростат. Страната е и единстве-
ната в блока, в която броят на реги-
стрираните автомобили намалява в
периода 2015-2019 г., откогато са
последните данни на Евростат. На
всеки 1000 жители в България се па-
дат по 407 автомобила през 2019 г.,
показва европейската статистика. По-

Бордът на МВФ се зае с
Кристалина Георгиева

ниско е нивото на моторизация само
в Румъния (357 автомобила), Латвия
(381 автомобила) и Унгария (390 ав-
томобила). Същевременно Люксем-
бург регистрира най-високия процент
на моторизация сред държавите от ЕС
- 681 леки автомобила на 1000 жите-
ли. Вероятно обаче това число е по-
влияно от трансгранични работници
(т.е. не жители), използващи служеб-
ни автомобили, регистрирани в стра-

ната. На второ място е Италия с 663
автомобила на 1000 жители, следвана
от Кипър (645 автомобила), Финлан-
дия и Полша (и двете с по 642 авто-
мобила).

През 2019 г. най-голям брой леки
автомобили е регистриран в Герма-
ния - почти 44 млн. На второ място е
Италия с 40 млн., а на трето - Фран-
ция с 32 млн. Между 2015 и 2019 г.
най-голямо увеличение на броя реги-

стрирани леки автомобили е регист-
рирано в Румъния (34%), следвана от
Литва (20%), Унгария (19%), Слова-
кия и Полша (и двете 18%). България
е предоставила на Евростат само дан-
ни за общия брой автомобили, карани
в страната. За дела на колите по
възраст обаче данни няма. Според ин-
формация от НСИ към края на 2020
г. автомобилите над 20 години са 48%
от всички коли у нас.

Инфлацията стигна своя пик
Пикът на инфлацията

вече е достигнат и започ-
ва да се наблюдава обрат-
ната тенденция, коменти-
ра финансистът Емил
Хърсев по Нова тв, срав-
нявайки цените, които
дава Комисията за стоко-
ви борси и тържища. По-
евтиняването е започнало
за всичко без енергийни-
те ресурси. Всички ана-

лизатори и централни
банки прогнозират обръ-
щане на инфлацията. Тя
идва в България от Евро-
па, тъй като в момента
Европейската централна
банка печата пари, но се
очаква от декември да ог-
раничи пандемичната си
програма, според която
ЕЦБ купува облигации от
държави в затруднение.

Икономистът Стоян Пан-
чев обаче не е толкова оп-
тимистично настроен.
Според него много от ин-
дексите подценяват реал-
ния скок на цените. Той
смята, че инфлацията в
момента не е 3,7%, а
двойно повече. Панчев
прогнозира поскъпване
на газа с до 12% до края
на годината.

нес”(“Doing Business”
2018) за бизнес климата
в Китай. “Не е вярно.
Нито в този случай,
нито преди, нито след
това съм оказвала на-
тиск върху персонала да
манипулира данни”, е
казала Георгиева пред
служителите на МВФ.

Разследващият до-
клад, изготвен от адво-
катската кантора
“Уилмър Хейл” по иска-
не на комисията по ети-
ка на Световната банка,

установи, че Георгиева и
други висши служители
на Световната банка,
сред които и бившият
финансов министър Си-
меон Дянков, са упраж-
нявали “неправомерен
натиск” върху персона-
ла, за да повишат класи-
рането на Китай по от-
ношение на бизнес кли-
мата. Според анализ на
“Блумбърг” пък скан-
далът с Георгиева за-
плашва да подкопае ав-
торитета на МВФ.

ЕМИЛ ХЪРСЕВ:

Ocнoвнитe пpoмeни в
графика на БДЖ ca
cвъpзaни c yвeличaвaнe нa
бpoя нa бъpзитe влaкoвe в
някoи нaпpaвлeния и
пoдoбpявaнe нa вpъзкитe c
възмoжнocт зa пътyвaнe в
paзлични peгиoни нa
cтpaнaтa. Това става ясно
от пpoeктoгpaфика зa
движeниe нa влaкoвeтe зa
cлeдвaщaтa гoдинa,
пyбликyвaн зa oбщecтвeнo
oбcъждaнe нa caйтa нa
БДЖ. Нaпpимep бъpзият

БДЖ ще увеличава бързите влакове
влaк Гopнa Opяxoвицa-
Плoвдив щe пътyвa пpeз
Цapeвa ливaдa и Kapлoвo,
кaтo щe пpaви вpъзкa c
Гaбpoвo и Xиcap. Bлaкът
щe дaвa възмoжнocт зa
диpeктнo пътyвaнe дo
Kaзaнлък, Kaлoфep и
кypopтнитe гpaдoвe Пaвeл
бaня и Бaня. Ceзoннитe
нoщни влaкoвe щe пътyвaт
мeждy Coфия и Бypгac
пpeз пoдбaлкaнcкaтa
жeлeзoпътнa линия, вклю-
читeлнo и мeждy Гopнa

Opяxoвицa и Бypгac, c
диpeктни вaгoни oт Coфия,
Плeвeн и Pyce. Taкa
знaчитeлнo щe ce пoдoбpи
вpъзката c жeлeзoпътния
тpaнcпopт мeждy Ceвepнa
и Южнa Бългapия.

Пo нaпpaвлeниeтo
Coфия-Плeвeн ce
пpeдвиждa дa пътyвa бъpз
влaк нa мяcтoтo нa
вeчepния пътничecки влaк.
Taкa paзcтoяниeтo щe ce
изминaвa зa пo-кpaткo
вpeмe.

СНИМКА БГНЕС
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За 23 години работа на
държавната администрация
(от 1998 до 2020 г.) е прахо-
сан публичен ресурс на стой-
ност 82 млрд. лв. Това показ-
ва изследването “Успехите и
провалите на българските
правителства 1998-2020”, ко-
ето анализира работата на
централната администрация
чрез одитните доклади на
Сметната палата. Настоящото
издание, изготвяно от Инсти-
тута за пазарна икономика
(ИПИ), е седмо поред и вече
обхваща всички публикувани
доклади за дейността на цент-
ралната администрация до 30
юни 2021 г., които вече са
общо 1035. Те обхващат 23
години от работата на адми-
нистрацията и включват раз-
ходи за близо 156 млрд. лв.
публични средства.

На базата на поставените
оценки от одитните доклади и
предварително избрани крите-
рии, ИПИ квалифицира рабо-
тата на администрацията като
“успех” или “провал”. Дейно-
стите, чието изпълнение и
резултати не позволяват да се
причислят към една от двете
групи, са определени като
“некласифицирани”. Цялост-
ната картина за работата на

Над 82 млрд. лв. прахосала
администрацията за 23 г.
Всеки втори лев, похарчен от
държавата, отивал на вятъра,
показва изследване на ИПИ

Сред основните слабости на администрацията ИПИ
посочва порочните обществени поръчки

администрацията от всички
1035 одитни доклада показва
438 случая на “провал”, възли-
защи на 82,6 млрд. лв. Случа-
ите на “успех” са 257 и възли-
зат на 35,3 млрд. лв. 340 са
“некласифицираните” случая
и възлизат на 37,8 млрд. лв.

Близо половината от оди-
тираните разходи, извършени
от централната администра-
ция в периода 1998-2020 г.,
могат да се определят като
“провал”. Около 1/4 от оста-
налите средства са похарчени
по-скоро успешно, а остана-
лите 1/4 не могат да бъдат
причислени към нито едната
от двете категории. Големият
брой на “провалите” показва
нехайството на администра-
цията към парите на данъко-
платците, пише в анализа на
ИПИ. В близо половината от
одитираните програми, проек-
ти и разходи държавата е лош
стопанин и работи неефектив-
но.

Основните слабости на
администрацията не се проме-
нят значително през години-
те. В някои случаи “провалът”
на администрацията е вслед-
ствие на недостатъчен адми-
нистративен капацитет, липса
на средства и външни факто-

ри. Много са и случаите оба-
че, в които се констатира не-
заинтересованост към управ-
лението на публичния ресурс
или умишлени злоупотреби.
Основните проявления на
провала са размиването на
отговорностите при различни
нива на изпълнение, порочни-
те обществени поръчки, лошо-
то управление на имущество-
то, липсата на ясни цели и
индикатори, показващи пости-
гането на резултати и неико-
номичното харчене.

Направеният преглед под-

сказва и какви ще са резулта-
тите от действията на админи-
страцията за справяне на по-
следствията от КОВИД-епиде-
мията. Спешността, неизвест-
ността и необходимостта от
несвойствени дейности единст-
вено ще увеличат неефектив-
ността на и без това недобре
работещата администрация,
смятат от АПИ. Към началото
на 2021 г. плановете на прави-
телството са да похарчи над 3
млрд. лв. за справяне с панде-
мията. И докато част от сред-
ствата автоматично се разпре-

делят по конкретни пера (до-
бавки към пенсиите, увеличе-
ние на размера на минимална-
та пенсия, намаляване на став-
ката на ДДС за определени
стоки и др. подобни) и не изи-
скват оценка, то за голяма част
от мерките се изисква админи-
стративен капацитет и моби-
лизация. Можем с голяма сте-
пен на сигурност да предполо-
жим, че проблемите са се заси-
лили и част от похарчените
КОВИД-средства страдат от
пороците на лошото управле-
ние, пише в доклада.

Ще мислят как да подпомогнат
авиопревозвачите

Експертна работна
група ще изготви прави-
лата и принципите за
разпределяне на държав-
ната помощ, предвидена
за авиопревозвачите. За
това се договориха
представителите на
браншовите организа-
ции от авиационната
индустрия и новият
транспортен министър
Христо Алексиев.

С актуализацията на
бюджета депутатите от
46 Народно събрание
гласуваха 60 млн. лв.
помощ за секторa, но

промениха условията
между първо и второ
четене. Така със средст-
вата авиационните опе-
ратори трябваше да по-
гасяват задължения,
дължими към края на
2019 г.

Именно заради про-
менените условия от
Асоциацията на Българ-
ската авиационна инду-
стрия определиха по-
правката като “лобист-
ка”. Според асоциация-
та по-голяма част от
българските оператори
остават извън помощта,

тъй като проблемите за
сектора са настъпили
след началото на 2020 г.
с бумa от пандемията.

“Подпомагането на
българските авиокомпа-
нии във връзка с преодо-
ляването на щетите, на-
несени вследствие на
пандемията от КОВИД-
19, е изключително важ-
но за съхраняването на
отрасъла, който е засег-
нат най-сериозно от пан-
демията”, заяви Алекси-
ев. Той посочи, че ще
бъдат предприети всички
възможни и навременни
действия за решаване на
този въпрос.

Поправките в актуа-
лизацията на бюджета
сложиха край и на
държавната помощ за
туроператорите. Схема-
та финансираше всяка
седалка при чартърните
полети до България с 35
евро. Според новите ус-
ловия въздушните пре-
возвачи трябва да са
български. Преди това
подобно изискване лип-
сваше.

Цигарите и алкохолът
ще се продават с нов бан-
дерол от 1 януари 2022
г., съобщиха от Минис-
терството на финансите.
Новите образци са
утвърдени от министъра
на финансите три месеца
преди влизането им в
сила, както е по закон.
Единичните цени на бан-
деролите се запазват, като

Цигарите и алкохолът -
с нови бандероли от януари

за цигарите цената е
0,014 лв., а за алкохола -
0,032 лв. Акцизните сто-
ки, облепени с действа-
щите към момента банде-
роли, могат да се прода-
ват в търговската мрежа
до изчерпването им, но не
по-късно от 31 декември
2022 г.

Бандеролът е държав-
на ценна книга, която до-

казва внасянето на дължи-
мия акциз за освободени-
те за потребление акциз-
ни стоки. Издава се от Ми-
нистерството на финанси-
те по одобрен проект и
включва комбинация от за-
щитни елементи в графич-
ния дизайн, хартията, ма-
стилата, холограмната
лента, както и различни
техники на печат.

Правителството изтегли
още 300 млн. лв. заем

Министерството на финансите пла-
сира успешно емисия 10,5-годишни
държавни ценни книжа на стойност 300
млн. лв. На проведения аукцион е по-
стигната среднопротеглена доходност от
0,20%. Общият размер на подадените
поръчки е достигнал 508,15 млн. лв.,
което съответства на коефициент на
покритие от 1,69. Отчетеният спрямо
аналогичните германски федерални об-
лигации е в размер на 53 базисни точки.
Най-голямо количество ДЦК на аукцио-
на са придобили банките - 84,3%, след-
вани от застрахователните дружества -
15%, и други инвеститори - 0,7%.

В началото на септември МФ пласи-
ра успешно 5-годишни ДЦК за 200 млн.
лв. при среднопретеглена годишна до-
ходност в размер от -0,15%. Преди това
МФ пласира дълг на вътрешния пазар
през март. Тогава финансовото минис-
терство под ръководството на Кирил
Ананиев пласира държавни облигации
на стойност 300 млн. лева. Емисията
отново бе със срочност пет години.
Тогава финансовото министерство също
постигна отрицателна годишна доход-
ност по емисията (-0,10%). В периода
15-22 февруари финансовото министер-
ството пусна още две дългови емисии.

Христо Алексиев
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Тази постройка в Мелбърн,
Австралия, е сред пострадалите
от земетресението, което
разтърси югоизточната част на
Петия континент. Трусът бе с
магнитуд 5,8 степен. Не се
съобщава за жертви или
пострадали, частично разрушени
са 46 сгради и бе изключен токът
за над 35 000 жители на Мелбърн

Словакия осъди прокурор,
разследващ корупцията

Той получи 13 г. затвор за подкупи
от мафиоти, в момента обжалва присъдата

Това са хаитянски мигранти, пристигали на летището в столицата Порт-о-Пренс, след като
бяха депортирани от САЩ. ООН заяви, че Щатите нарушават международните стандарти
с масовото изгонване на 14 000 хаитяни, които влязоха в страната през Мексико.
Администрацията на Джо Байдън разпореди да бъдат депортирани в Хаити със самолети

СНИМКИ БГНЕС

Бивш словашки специален
прокурор, разследващ случаи
на корупция и организирана
престъпност, бе осъден на 13
години затвор за корупция и
конфискация на имущество,
предадоха медиите, позова-
вайки се на ДПА. Душан
Ковачик беше арестуван през
октомври миналата година.
Оказа се, че е вземал подкупи
в замяна на подпомагане на
членове на мафиотски орга-
низации да избегнат затвора.
Присъдата не е окончателна
и той вече я обжалва.

“Съдът установи от дока-
зателствата, че обвиняемият

е излъгал”, отбеляза съдията
в обосновка на присъдата.
Ковачик е признат за вино-
вен по всичките четири точ-
ки на обвинението, включи-
телно факта, че за подкуп от
50 000 евро е помогнал на
предполагаемия бос на
престъпна банда Лубомир
Кудличек да остане на сво-
бода. По това време проку-
ратурата не е подала жалба
срещу решението на съда,
който го освобождава. В
този контекст обвиняемият
е наказан и за подкрепа на
престъпна група.

Прокурорът поиска за

бившия си колега поне 13
години затвор и конфискация
на имущество. Съдията оправ-
да налагането на по-голямо
наказание с това, че подсъди-
мият ръководи специална
институция, създадена от
държавата именно за борба с
организираната престъпност
или корупцията. Случаят по-
роди политически дебат в
Словакия.

Припомняме, че Душан
Ковачик оглавява Специална-
та прокуратура в Словакия
от нейното създаване през
2004 г. Той подаде оставка,
след като беше задържан под

стража миналата есен. В сло-
вашките медии е известен с
прякора Господин 61:0 пора-
ди факта, че не е повдигнал
обвинения по нито един от
наблюдаваните от него слу-
чаи. Специалната прокурату-
ра наблюдава разследването
на престъпления, които след
това се разглеждат от Спе-
циализирания наказателен
съд със седалище в град Пе-
зинок, близо до Братислава.
Там се разглеждат най-теж-
ките наказателни и корупци-
онни дела или екстремистки
престъпления. Именно той
осъди Ковачик.

Светът се нуждае от реформирана ООН, за да се
справи ефективно с многобройните предизвикателст-
ва, пред които е изправен. Това заяви президентът
Румен Радев във видеообръщение към участниците в
76-ата сесия на Общото събрание в Ню Йорк, съобща-
ват от прессекретариата на президентството. “Бълга-
рия подкрепя цялостната реформа във всички области
на дейност на организацията”. Държавният глава по-
ставя акцент върху политиките насочени към младежта
в доклада на генералния-секретар на ООН, защото по
думите му именно “днешните решения ще оформят жи-
вота на бъдещите поколения”. Той не пропусна и дру-
гите важни теми като борбата с КОВИД-19, климатич-
ните промени, тероризма, възстановяване на световна-
та икономика и призова за оказване на подкрепа за
най-уязвимите страни и хора по света, припомняйки,
че България е част от усилията за предоставяне на
ваксини на нуждаещите се.

Радев призова
за реформа на ООН

Кметът на Виена Михаел Лудвиг представи нови мерки сре-
щу КОВИД. Те са по-строги от тези в останалите провинции и
влизат в сила от 1 октомври. Предвижда се достъп единствено
за ваксинирани и оздравели в нощни заведения, а маските ФФП2
стават задължителни. На обществените места, където все още ще
се допускат неимунизирани, като заведенията за хранене, ще е
необходим ПСР тест.

Същевременно, в Гърция няма да има толерантност към
родители, неспазващи мерките, съобщи вестник “Катимерини”.
“Правителството и образователната общност не могат да търпят
такова поведение. Има конкретни закони, разпоредби и инструк-
ции, които са ясни”, каза говорителят на правителството Янис
Ойконому, добавяйки, че нарушителите ще бъдат изправени пред
правосъдието. “Мерките и ваксината са синоними на думата
“Свобода”, добави той.

От своя страна, Китай планира да достави на други държави
2 милиарда дози ваксини до края на годината. Това заяви прези-
дентът Си Дзинпин в речта си пред Общото събрание на ООН.

Виена затяга мерките
срещу КОВИД-19

Турция не може да поеме
още мигранти

Турция не може да поеме тежест-

та на нова миграционна вълна, заяви

президентът Реджеп Ердоган на

Общото събрание на ООН, на фона

на нарастващия брой имигранти,

бягащи от управлението на талиба-

ните в Афганистан, съобщава в.

“Сабах”. В момента има 182 000

регистрирани афганистанци и при-

близително 120 000 нерегистрирани.

Междувременно стана ясно, че все

повече бежанци стигат до Германия

през Полша. През първата половина

на септември там бяха задържани

около 400 чужденци, опитващи се да

преминат нелегално границата.

Скок в случаите на
вътрешен тероризъм

Броят на случаите на вътрешен

тероризъм, открити от ФБР, се е

удвоил от пролетта на 2020 г., съоб-

щи директорът на бюрото Кристофър

Рей. “Продължаваме да виждаме

индивиди, радикализирани от джиха-

дистки идеологии, разпространявани

от чужди терористични организации.

Но също така се изправяме срещу

самодействащи вътрешни екстреми-

сти, които са радикализирани поради

лични оплаквания, свързани с (различ-

ни) причини, вариращи от расови и

етнически пристрастия до антипра-

вителствени настроения и конспира-

тивни теории”.

Чакала обжалва 3-та си
доживотна присъда

Карлос Чакала, венецуелският

екстремист, който стои зад някои

от най-големите терористични ата-

ки през 70-те и 80-те години на

миналия век, се яви в съда в Париж

в опит да намали една от трите си

доживотни присъди. “Аз съм профе-

сионален революционер; революцията

е моята работа”, заяви той пред

френски съд през 2018 г.

Общо 43 са
пострадали в Перм

Броят на пострадалите по време

на стрелбата в Пермския универси-

тет е 43 души, а 6 загинаха. Само

стрелецът, на когото е ампутирана

едната подбедрица, е в тежко състо-

яние, каза министърът на здравеопаз-

ването на Пермския край Анастасия

Крутен. Най-тежко постаралите па-

циенти са транспортирани със само-

лет до клиники в Москва. Нападате-

лят не е казал защо го е направил.
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По-голямата част от евро-
пейците смятат, че започва
нова Студена война на САЩ
срещу Китай и Русия, но мал-
цина виждат собствената си
страна като пряк участник в
нея, гласи допитане, цитира-
но от британския в. “Гар-
диън”.

Само 15% от европейците
смятат, че тяхната собствена
страна е участник в нова Сту-
дена война срещу Китай. За
Русия този показател нараст-
ва до 25% от европейците.
България е сред водещите
страни, които са на противо-
положно виждане. Мнението,
че страните им не участват в

Европейците не желаят Студена
война срещу Китай и Русия
Допитване показва разминаване между Брюксел и общественото мнение в общността

тази война е най-силно изра-
зено в Унгария (91%), Бълга-
рия (80%), Португалия (79%)
и Австрия (78 на сто). Изслед-
ване на Европейския съвет по
външни отношения (ECFR) в
12 страни-членки установи,
че все повече европейци смя-
тат, че ръководството на ЕС
в Брюксел е взело страна в
новия международен кон-
фликт. Съществува ясна
опасност от разширяване на
пропастта между европей-
ското обществено мнение и
това в САЩ. Отговорите
също така посочиха “разми-
наване” между политически-
те амбиции на Брюксел и на

държавите от ЕС.
“Европейската обществе-

ност смята, че има нова Сту-
дена война, но не искат да
имат нищо общо с нея”, ко-
ментира Марк Леонард, съав-
тор на изследването и дирек-
тор на ECFR. “Нашите проуч-
вания разкриват, че рамката на
“студената война” рискува да
отчужди европейските изби-
ратели.” Вашингтон и Брюк-
сел биха могли да открият, че
“нямат обществен консенсус
зад себе си”.

В 12 от изследваните стра-
ни 62% от анкетираните смя-
тат, че между САЩ и Китай
се води нова Студена война, а

59% виждат разкол между
САЩ и Русия. Цели 31% от
европейците смятат, че ЕС
сега е в конфликт с Китай, а
35% казват, че това не е така.
44% заявяват, че ЕС е в нова
Студена война срещу Русия.

Авторите казват, че евро-
пейците “най-накрая ще при-
знаят обща европейска външна
политика”, когато става
въпрос за Китай и Русия, и
виждат Брюксел, а не собст-
вените си национални прави-
телства като “най-подходящи-
те за защита на техните инте-
реси и ценности”. Но те отбе-
лязаха, че конфронтацион-
ността на Брюксел противо-

речи на вижданията в Европа
и Студена война вероятно ще
отблъсне повече избиратели,
отколкото ще привлече. “За
разлика от първата Студена
война, европейците не виждат
непосредствена, екзистенци-
ална заплаха за съседството
на Европа или чувство за иде-
ологическа сплотеност в сво-
бодния свят”, казва Леонард.

“Политиците не могат по-
вече да разчитат на напреже-
нието с Русия и Китай, за да
убедят избирателите в стой-
ността на силен атлантически
съюз. Вместо това те трябва
да изтъкват европейските ин-
тереси”.

Сред европейците нараства чувството, че транс-
атлантическите отношения са прекъснати, предупре-
ди еврокомисарят по вътрешния пазар Тиери Бре-
тон, цитиран от “Фокс нюз”. Той припомни новия
съюз между САЩ, Великобритания и Австралия
(AUKUS), който анулира договор на Франция с
Канбера за доставка на подводници. “В Европа има
нарастващо чувство, че нещо е прекъснато в нашите
трансатлантически отношения. Вероятно е време да
спрем и да възстановим отношенията между ЕС и
САЩ. Партньорството работи, когато и двете стра-
ни са честни помежду си”, добави той. Брюксел
също скастри САЩ заради провалената сделка.

В същото време в речта си пред Общото събра-
ние на ООН президентът на САЩ Джо Байдън по-
сочи глобално предизвикателство от антидемокра-
тични системи, КОВИД пандемията и климатичните
промени като основи приоритети. Тези приоритети
той обсъди и с гостуващия британски премиер Бо-
рис Джонсън, двамата се договориха, че подходът
към Русия и Китай трябва да се основава на общи
ценности, предаде ТАСС.

Коментар на стр. 8

Жените ще получат образование в Афганис-
тан като мъжете. Това обяви в интервю за в.
“Кориере дела Сера” Забихула Муджахид, ръко-
водител на Комисията по култура. “Жените ще
изучават същите предмети като мъжете: мате-
матика, химия, история, биология, няма да има
отделни програми в зависимост от пола и дип-
ломите ще бъдат признати в света”, увери той.

Въпреки това, не бе спазено обещанието
представителки на нежния пол за бъдат включе-
ни във временното правителство. В него жени
не намериха място, но пък има представител на
етническото малцинство на хазарейците, преда-
де ДПА.

Бръснарите в Афганистан са притеснени за
работата си. След идването на талибаните мест-
ните мъже обедняха и искат само подстригване,
но не и бръснене. За талибаните брадата е
задължителен елемент от външния ми вид. Пре-
ди това мъже се бръснеха до гладко, което било
знак на модерност. “Сега хората искат само
подстригване”, оплаква се възрастен бръснар.

Китайската космическа корпорация (CASC) е раз-
работила система за втечняване на водород за за-
хранване на новото поколение космически ракети-
Чанчжен-5 и Чанчжен-7, съобщи “Глобъл таймс”.
Новото оборудване е произвело успешно 35,55 куби-
ка от това екологично чисто гориво за 35 часа. Както
обясниха дизайнерите на CASC, системата е в състо-
яние да произвежда до 2,3 тона гориво на ден.

Предполага се, че това развитие ще позволи на
КНР да намали значително зависимостта си от внос-
ни технологии, използвани в китайската астронавти-
ка. Преди това те осигуряваха по-голямата част от
доставките на втечнен водород, произвеждан в стра-
ната. Новата вътрешна система, както бе отбелязано,
ще задоволи търсенето на Китай за този вид гориво.
Очаква се такива технологии да стимулират развити-
ето на водородната енергетика на КНР.

Според официалното изявление на китайската
корпорация, тази година КНР ще извърши поне 40
изстрелвания в Космоса и ще постави нов национа-
лен рекорд. От началото на годината Китай е извеж-
дал над 30 пъти космически кораби в орбита.

Предсрочните избори в Канада минаха, а ре-
зултатът е преизбиране на старото правителство,
с много малки промени. Победител отново е либе-
ралът Джъстин Трюдо, който спечели едно място
повече в парламента и сега има 158. И този път
той ще трябва да управлява с правителство на
малцинството. През третия си мандат ще разчита
на подкрепата на прогресивните леви партии и
“зелените”, а в опозиция пак са консерваторите,
които сега имат двама депутати по-малко.

Насроченият от Трюдо извънреден вот целеше
сформиране на правителство на мнозинството, за-
щото социологическите проучвания показваха, че
одобрението към лидера и към провежданите от
него политики е най-високо към момента. То ряз-
ко спадна няколко дни по-късно, след като Трюдо
публично заяви решението си за нови избори. По-
вечето му симпатизанти отказаха да отидат до
урните, определяйки постъпката му като неразум-
на по време на пандемия. Към това се добавят не
особено убедителното му представяне на два де-
бата и избуяването на стари скандали.

Трюдо пак ще управлява
с леви и „зелени”

В Афганистан жените
ще учат с мъжете

КНР зарежда ракети
с втечнен водород

Еврокомисар:
Нещо се скъса
в отношенията със САЩ

В боливийската столица Ла Пас производителите на традиционната за страната култура
кока организираха протести срещу влошаващите се условия на поминъка им. От действията
на полицията пострадаха както демонстрантите, така и журналист

СНИМКА БГНЕС
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1813 - УМИРА СОФРОНИЙ ВРАЧАНСКИ, ДУ-

ХОВНИК И ПИСАТЕЛ (Р. 1739 Г.). Известен със
светското име Стойко Влади-
славов, народният будител е
пръв последовател на делото на
Св. Паисий Хилендарски. Наред
с книжовните си способности,
превърнали го в един от създа-
телите на съвременния българ-
ски език и литература, Софро-
ний притежава и художестве-
на дарба. Проявява се като ка-
лиграф и художник при създаване на своите ръкопи-
си. Канонизиран за светец от БПЦ с писмен акт на
патриарх Кирил през 1964 г.

1923 - ЗАПОЧВА СЕПТЕМВРИЙСКОТО
ВЪСТАНИЕ. Ор-
ганизирано е и
ръководено от
БКП (т.с.) като
опит за сваляне
режима на Де-
мократическия
сговор, устано-
вен с Деветоюн-
ския преврат. В
бунта се включ-
ват и леви земе-
делци, и анар-
хисти. Обявено е
на 22 срещу 23
септември във Фердинанд (дн. Монтана) от рево-
люционния комитет - Георги Димитров, Васил
Коларов и Гаврил Генов, като още на 13 септем-
ври след обиски в клубове на БКП и ареста на около
2500 функционери се вдига Мъглиж. На 19 срещу
20 септември въстават организациите в Стара и
Нова Загора и в Чирпанско. Армията смазва въста-
ниците из страната, подпомагана и от шпицко-
манди, като са извършени масови изстъпления
срещу мирното население във въстаналите райо-
ни. Загиват хиляди, а репресиите продължават и
след потушаването на въстанието.

1944 - ПОЛОЖЕНИ СА ОСНОВИТЕ НА ДИМИ-
ТРОВСКАТА ПИОНЕРСКА ОРГАНИЗАЦИЯ “СЕП-
ТЕМВРИЙЧЕ”. Възниква като дет-
ско-юношеска организация към РМС.
Към 1967 г. членовете на ДПО “Сеп-
темврийче” са близо 700 000. Не-
навършилите 9 години са чавдарче-
та. Целта на пионерското движе-
ние е да възпитава децата в трудо-
любие, дисциплина и родолюбие. Зна-
мето на пионерската дружина е червено. Химн на
ДПО “Септемврийче” става песента “Пейте в
светлата родина...” по текст на Асен Босев.

1971 - УМИРА ПАБЛО НЕРУДА, ЧИЛИЙСКИ
ПОЕТ, ПИСАТЕЛ И ДИПЛОМАТ (Р. 1904 Г.). Още
първите му книги - “Дрезгави-
на”, “Двайсет любовни стихо-
творения и една отчаяна пе-
сен”, му носят успех. През 30-
те години е консул в Мадрид.
Там издава “Местожителство
на земята”. Редактор е на по-
етични списания в Чили и Испа-
ния. През 1945 г. става член на Комунистическата
партия на Чили и е избран за депутат. През 1971
г. получава Нобелова награда за литература, дока-
то е посланик в Париж. Автор е на книгите “Еле-
ментарни оди”, “Всеобща песен”, “Морето и кам-
баните”, “Елегия” и др.

1983 - СЕНТ КИТС И НЕВИС СТАВА ЧЛЕН НА
ООН. Федерацията е островна
държава в Северна Америка, незави-
сима държава в състава на Британ-
ската общност. Държавен глава е
кралицата на Великобритания, пред-
ставена в страната от генерал-гу-
бернатор. Парламентът се състои
от 3 сенатори и 11 депутати, избирани за период
от 5 години. Над 1/3 от обработваемата земя е
засята със захарна тръстика. Населението набро-
ява малко над 50 хил. жители. Страната се посе-
щава годишно от над 230 хил. туристи.

От стр. 1

Явно наистина с дей-
ствие или бездействие
Герджиков много е ядо-
сал началника, който ще
бута нови лица напред в
ялов опит да мие физио-
номията на партията.
Това ли е доказателство-
то за опитите на Бори-
сов да се вкопае здраво
в местната власт? Той
вече достатъчно негли-
жира предстоящите пре-
зидентски избори и цел-
та очевидно е по-здраво
пускане на корени в най-
важното местно управ-
ление - столичното. Не-
случайно като наследник

на Герджиков се спряга
името на неизвестния
доскоро юрист Георги
Георгиев, който попадна
за първи път в Столич-
ния общински съвет пре-
ди две години и веднага
бе назначен за шеф на
най-важната комисия -
финансовата. Сега имен-
но той е сянката, която
броди из коридорите на
“Московска” 33, за да
замести вечната Амбър
- Йорданка Фандъкова.

А Елен Герджиков е
поредната фигура, която
напуска нейния кораб.
През последните две го-
дини това направиха куп
заместници на Фандъко-

ва и двама колеги на
Герджиков от групата
на партията в СОС.
Именно тази тенденция
е причината сега всички
да се питаме - кой е
следващият. А името из-
скача напълно естестве-
но и без усилия.

Дойде ли наистина
дългоочакваният момент
самата Фандъкова да
напусне кабинета на
“Московска”? Мигът,
който се очаква отдав-
на, но все не идва за
сметка на други марио-
нетки, които отнасят
вината и отговорността,
за да остане Фандъкова
начело. И дали изобщо

краят на властта й,
съпътствана с корупция,
далавери, безразборно
харчене на пари и цело-
купна некомпетентност,
ще промени наложения
подход на управление в
общината. Или само ли-
цата ще се променят, но
не и моделът?

Очевидно нестабил-
ната политическа обста-
новка в държавата сти-
мулира рокадите в ГЕРБ
и сега е времето и мяс-
тото за поставяне на
трамплина, който да
изхвърли кметицата от
поста й. Та и момичето
да си отиде. Както и
Началникът.

САЩ срещу Европа

Владимир Путин би
трябвало да съди амери-
канския си колега Джо
Байдън за геополитичес-
ко плагиатство. Вече
цяло десетилетие руски-
ят президент бе обвиня-
ван от политическата
върхушка на Запада, че
се опитва да забие клин в
общността и да блъска
съставните й части: било
САЩ срещу Европа,
било едни страни от ЕС

срещу други, било Евро-
па срещу Украйна и про-
чее. И, докато Путин е
само подозиран в разкол,
Байдън направо го
извърши. Е, как Влади-
мир Владимирович да не
се оплаче, че Джо е из-
плагиатствал ролята му.

Майтапът настрана,
но стопанинът на Белия
дом спретна тежка беля.
Той дойде на власт с
призива “Америка се
завръща” и целият Запад
лелееше как сега ще бъде
обединен под диригент-
ската палка на САЩ.
Оказа се обаче, че “Аме-
рика се завръща”, за да
раздели Запада. Послед-
ното доказателство са ду-
мите на цитирания от
“Фокс нюз” еврокомисар
по вътрешния пазар Тие-
ри Бретон, че трансат-
лантическите отношения
са прекъснати заради

сформирания от САЩ
англосаксонски съюз в
Азия с Великобритания
и Австралия. Заради
този алианс Страната на
кенгуратата се отказа от
договора за френски ко-
раби в полза на амери-
кански подводници с
британско участие. Ли-
ши Франция от 56 мили-
арда евро, които ще оти-
дат в джобовете на анг-
лосаксонските ортаци.
“...Нещо е прекъснато в
нашите трансатлантичес-
ки отношения. Вероятно
е време да спрем и да
възстановим отношения-
та между ЕС и САЩ”,
почти изплака Бретон.

А дали ще бъдат
възстановени? В речта
си пред Общото събра-
ние на ООН Байдън се
зарече борбата срещу
антидемократични сис-
теми да бъде сред при-

Юри МИХАЛКОВ
оритетите му (наред с
тази срещу КОВИД-пан-
демията и климатичните
промени). Няма съмне-
ние, че сглобеното от
администрацията във
Вашингтон “азиатско
НАТО” е насочено сре-
щу Китай и Русия “за
защита от авторита-
ризъм”. Мнозинството
от европейците обаче не
смята, че авторита-
ризмът се е прицелил в
тях. И съгласно послед-
ното допитване в ЕС не
желаят страните им да
бъдат намесвани в Сту-
дената война на Амери-
ка срещу тези две държа-
ви. Защото може да ста-
нат жертви на принци-
па “Америка над всич-
ко”. Дали тогава на по-
литическата евровър-
хушка ще й е до възста-
новяване на отношения-
та със САЩ?

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Момчето си отива
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“Има такъв народ” катаст-
рофира. Това показват послед-
ните проучвания в началото на
септември на “Алфа Рисърч” и
“Галъп”. Едната агенция отчи-
та 7% спад в подкрепата за
ИТН и второ място на пред-
стоящите избори, без да включ-
ва в сметките новия играч Ки-
рил Петков-Асен Василев, а
другата - отчитайки фактора,
нарежда партията на Слави
Трифонов на четвърто място.
Крахът на ИТН бе предизвес-
тен, но почти никой не е очак-
вал да е толкова скоростен.
Подобно бързо самоубийство
на водеща политическа форма-
ция няма еквивалент в истори-
ята ни. С национално безотго-
ворното си поведение, с непод-
ходящо за политиката гаменско
поведение, с нихилистичното
си отношение към държавност-
та и институциите, шоумените
докараха партията си до ре-
кордно рейтингово пропадане,
надминавайки по политическо
крушение дори изцепките на на-
ционалистите Волен Сидеров,
Валери Симеонов и Красимир
Каракачанов.

Поредица
от разочарования

Как доверието към ИТН
успя да рухне за няколко ме-
сеца след гръмката поява на
партията политическата сцена
през март? Това е логична по-
следица от поредица разоча-
роващи действия: саботиране
на два поредни парламента;
нежелание и некадърност да
съставят правителство, въпре-
ки декларираната подкрепа на
ДБ, ИБГНИ, БСП и дори ДПС
в 45-ото НС; налагане на ед-
нолични решения без търсене
на диалог и консенсус от по-
литическите партньори; избор
на неадекватни кадри за пре-
миер и министри; мегалома-
ния и високомерие без покри-
тие на лидера и представите-
лите му в парламента; крещя-
ща неопитност и дилетантщи-
на в политиката; инфантилно
поведение на сценаристите и
абсолютно неприемлив за по-
литиката език и т.н.

На парламентарните избо-
ри на 4 април ИТН бе на вто-
ро място и отказа да излъчи
кабинет, след като бе ясно, че
ГЕРБ са в тотална изолация и
няма с кого да управляват.
Трифонов се изненада и изпла-
ши от високия изборен резул-
тат. Оказа се неподготвен за
тази отговорност. Лидерът се
обърка и се скри, после дълго
мълча, докато не реши да за-
почне да управлява от фейс-
бук и диванчето в студиото.
Трифонов и сценаристите му
не се възползваха от огромна-
та подкрепа в 45-ото НС и
тласнаха страната към пред-
срочни избори. Зад обяснени-
ето, че “суверенът” така е ре-
шил с недостатъчната подкре-
па за ИТН, прозираше страх
да управляват и да поемат от-
говорност. Тогава твърдяха, че
не могат да излъчат правител-
ство на малцинството, защото
щяло да е зависимо от трите
партии на статуквото.

Така поставиха несправед-
ливо демократична партия като
БСП в един кюп с авторитар-
ните лидерски корпорации

ГЕРБ и ДПС. Със същите ма-
нипулативни разделителни ли-
нии продължиха и в 46-ото НС,
подминавайки факта, че БСП бе
единствената опозиция на дос-
корошната корумпирана власт
в последните години и участва-
ше още от първите дни в проте-
стите срещу Бойко Борисов и
Иван Гешев. А Трифонов и сце-
наристите му “протестираха”
от телевизора, докато полиция-
та биеше хората на площада под
прозорците на Борисов.

Дъвката със суверена

Когато спечелиха юлските
избори, шоумените-политици
се самозабравиха и неволно
разкриха (за наш късмет - на-
време) политическата си диле-
тантщина, граничеща с обикно-
вена глупост. Как иначе да си
обясним абсурдното обръще-
ние на Трифонов по фейсбук
веднага след вота, начумерен от
мрачното му студио, в което
прибързано обяви състава на
проектокабинета си начело с
Николай Василев - без да изча-
ка официалните резултати от
ЦИК и мандат от президента
Румен Радев? Как иначе да си
обясним безцеремонното, над-
менно и силово налагане на
правителство (забележете - на
малцинството) без консенсус и
подкрепа от други партии?!

Преговорите за управляващо
мнозинство не са политически
пазарлъци, както ги изкараха
Слави и сценаристите, а осно-
вополагащи елементи на парла-
ментарната демокрация, които
ИТН неглижира. Свитата на
Трифонов продължи да прави
шоу, а не държавна политика,
отказа диалог с приятелските си
формации и с неуместната си
риторика и арогантно поведе-
ние превърна всички партии в
свои врагове. Не стана ясно
защо преди месец ИТН не ис-
каха да направят правителство
на малцинството, а сега вече ис-
кат. Всяко свое неадекватно ре-
шение обясняваха с “волята на
суверена” и накрая изпразниха
тези думи от съдържание.

Трифонов и парламентарна-
та му свита, водена от Хаджи
Тошко Йорданов, забълваха
каруцарски обиди към всички
политически опоненти,
надхвърляйки границите на
моралното и приличното дори
за тв шоу, камо ли за институ-
ция като парламента. Сред цве-
тистите им квалификации се
открояват “хлебарки”, “живот-
ни”, “мутри”, “мафиоти”, “де-
били”, постоянни оценки към
другите, че говорели “глупос-
ти”, “простотии” и “тъпотии”.
Йорданов дори си позволи да
каже на депутатка от ИБГНИ:
“Сядай си веднага на дебелия
задник!”. С просташката си
риторика, детинското тръшка-
не и нежеланието за диалог
новоизлюпените политици до-
принесоха за ниския рейтинг и
на 45-ото, и на 46-ото НС,
макар в кампанията си да про-
повядваха възраждане на пар-
ламентаризма.

Кадрови абсурди

Без коментар е спорната
фигура за премиер на бившия
царски министър, която пре-

дизвика истинско недоумение.
Ако я бяха споменали в пре-
дизборната си кампания, със
сигурност ИТН нямаше да е
първа политическа сила. Още
през юли стана пределно
ясно, че партията на Слави не
предлага управленски реше-
ния, а залага само конфликти
и проблеми. Последва втора
оферта за правителство на
ИТН - този път с още по-аб-
сурдна номинация за преми-
ер. Спечелилият тв кастинга за
политик в “Шоуто на Слави”
Пламен Николов буквално
взриви обществото и предиз-
вика смях. За никому неизве-
стния дотогава, но прехвален
от Трифонов, кандидат за ми-
нистър-председател се разбра,
че “богатият му управленски
опит” се свежда до собстве-
ната му фирма за шнорхели.
От ДБ и ИБГНИ обявиха, че
няма да подкрепят такъв не-
скопосан проектокабинет, в
който няма експерти и лично-
сти, които да се ангажират с
обещаните реформи и да сме-
нят главния прокурор Иван
Гешев. Шоумените политици
детински заклеймиха братски-
те формации като “предате-
ли”, обвиниха ги, че им иска-
ли “постове” и “порции”, а ли-
дерът им изригна от студиото
си срещу Христо Иванов с
каруцарското: “Кой си ти, че
да ми казваш, бе?!”.

Въпреки своята диалогич-
ност и желанието си да под-
крепи кабинета на ИТН след
договорения списък с леви уп-
равленски приоритети, БСП
също бе обвинена в предател-
ство. Левицата постави изрич-
но условие пред Трифонов да
оттегли номинирания за
вътрешен министър и вице-
премиер Петър Илиев, който
се прочу като плагиат на на-
учен труд и отрано демонст-

рира “изключителните” си
морални качества в доста аг-
ресивно тв интервю. Общест-
вото се втрещи от банката с
кадри на Слави, а коментатори
предрекоха, че гафът с Илиев
е краят на ИТН. Най-новата
политическа сила, афиширала
се като “партия на промяната”
всъщност не постигна нищо,
освен че успя да превърне
всички в свои врагове и абсурд-
но се обяви за “опозиция”, при
положение, че имаше предсе-
дател на НС и на най-важните
парламентарни комисии.

Политическо
недоразумение

“Не ни разбраха!”, жалва се
накрая зам.-председателката на
ИТН Виктория Георгиева. Не-
лепото й оправдание за поли-
тическия провал на партията
обяснява скорострелното й и
необратимо фиаско. В ИТН
продължават да не виждат
грешките по почина на лидера
им, който страда от мания за
величие и е глух и сляп за чуж-
до мнение. Вместо да оттегли
“юридическото чудо” Илиев,
Трифонов и свитата му хукна-
ха пламенно да го защитават и
да клеймят още по-злостно
“предателите”. Шоуменът до-
ри оправда агресията “като ис-
крена проява на чувства на
фона на политическото двули-
чие”, хвалейки се, че и той
самият е агресивен. Днес ИТН
се разграничиха от Илиев -
вече не бил техен член и нямал
нищо общо с формацията им.

Партия само по регистра-
ция - де факто еднолична шоу
корпорация на Трифонов,
ИТН вече няма полезен ход.
Поела е стремглаво надолу и
голяма част от избирателите
й най-сетне проумяха, че са
гласували за политическо не-
доразумение.

Лидерски партии у нас -
бол: царската НДСВ, догано-
вата ДПС, борисовата ГЕРБ,
множеството патриотарски,
сега и славчовата ИТН. Неде-
мократични партии с безро-
потна комерсиална свита око-
ло вожда-създател са обречени
на разпад без него. Експертите
в ИТН са малко, също и поли-
тиците - предимно ренегати от
пропаднали партии. Никой не
смее да дава акъл на Слави.
Досущ като в ГЕРБ. Лидерите
и на двете партии не блестят
със завиден потенциал, което
компенсират с безгранично
желание за власт и с юмручно-
то право по масата.

Поредният провален “спа-
сител” на България също е ав-
торитарен и не търпи възра-
жения. След няколко години
ИТН ще е поредният полити-
чески труп, който ще носи
вината за сегашния политичес-
ки хаос, няколкото едновре-
менни кризи в условията на
КОВИД-пандемията, за трите
парламентарни вота за година.
И най-вече - за политическото
реанимиране на ГЕРБ. “Едно е
да искаш, друго - да можеш,
трето и четвърто - да го напра-
виш”, казва един от мъдрите
герои на Хайтов. Народът да
го има предвид, когато реши
да повярва на следващото по-
редно политическо недоразу-
мение, обявило се за спасител.

Предизвестеният
край на ИТН
Единственото добро, което свърши
партията на Слави Трифонов, е, че се провали
скорострелно, преди да получи властта

Ростислава ИВАНОВА
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глийските и американските войски в Европа след Ламанша.
Но се оказва, че България притежава нещо много по-страте-
гическо от петрола - уран, който в Съветския съюз тогава все
още не се добива. А нацистите са сложили ръка на него у нас
още през 1938 г. Дали великите победителки във Втората
световна война не се борят една с друга за мъничето Бълга-
рия, не за да й донесат демокрация и правдини, а за да се
докопат до урана й? А с каква демокрация можеха да ни дарят
англосаксонците тогава, може да съдим и по тая от 1989-а
насам. Някои си падат по нея.
Много бързо българският уран тръгва към създателя на съвет-
ската атомна бомба акад. Курчатов - различни са данните за
количеството му, но то се измерва в десетки тонове. Чехите
изпращат повече, но нашият уран превъзхожда чешкия по
качеството си.
Още много факти изнася проф. Йордан Баев в новото издание
на изследването си за КГБ в България и за отношенията между
съветските и българските тайни служби, откъси от което ви
предлагаме днес. Добавили сме и частичка от мемоарите на
Чърчил към темата. С какъв трепет наблюдава Чърчил сцен-
ката между Труман и Сталин, когато американският прези-
дент съобщава на съветския това, че вече има атомна бомба.
И българомразецът Чърчил, съзрял веселото изражение на
Сталин, стига до извода, че на него му липсват “необходимите
познания за изследванията в тази област” и че си няма пред-
става дори за какво му говори Труман. Наивникът Чърчил -
той дори не подозира, че преди 7 месеца лично Сталин е
подписал постановление за “организиране в България на търсе-
не, проучване и добив на уранова руда”.
Да добавим, че през всички години до 1992 г. с нашия уран
плащахме на СССР обработката му, за да ни го върнат като
ядрено гориво за АЕЦ “Козлодуй”. При вече разработени
находища, при добив на около 645 т годишно, през 1992 г.
правителството на Филип Димитров закри уранодобива у нас,
вместо държавата ни да печели от него. Никоя страна в света,
имаща ядрени централи, не закрива урановото си производст-
во. Само България.

Безкрай глупости и лъжи през отминалите
три десетилетия се изприказваха и изписа-
ха за това как “руските щикове и камшици
са поробили българския народ”. Ей така,
поради болшевишкия си характер едва ли
не. Как ли щяхме да си живеем, ако амери-
канците и англичаните бяха успели след
1944 г. да дарят половин България на по-
слушните гърци, турци и сърби и се бяха
намърдали в остатъка от територията ни?
Не знаят пишман писарушките, или си тра-
ят, че може да има и съвсем други, и то
свръх причини, за да се настанят братуш-
ките у нас, а и в Румъния. За нея ясно -
заради петрола, без който германската ар-
мия остава беззащитна пред парада на ан-

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11
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Първата съветска
атомна бомба
е и с наш уран

Из четвърта глава “Съвме-
стни операции”

...Първата широкомащабна
операция на НКГБ в България
е свързана със строго секрет-
ния проект за създаване на
съветско ядрено оръжие. Част
от публикациите по този
въпрос се позовават единстве-
но на мемоарите на ген. Павел
Судоплатов, в които наред с
действителни факти съществу-
ва известно хронологично
объркване и неточности. През
последното десетилетие в рам-
ките на научни изследвания в
Русия по т.нар. “атомен про-
ект” бяха обнародвани редица
нови автентични свидетелства,
които е уместно да бъдат при-
помнени накратко.

За разлика от казаното от
Павел Судоплатов, урановите
находища в България стават из-
вестни на съветското правител-
ство не през февруари 1945 г.,
а три месеца по-рано. Проуч-
ването на документацията, при-
добита от представителите на
СМЕРШ и ГРУ в София през
септември - октомври 1944 г.,
разкрива, че още през 1938-
1939 г. германски специалисти
започват разработването на
първото ураново находище в

Проф. Йордан Баев, “КГБ в България. Сътруд-
ничеството между съветските и българските тайни
служби (1944-1991)”, изд. “Българска история”,
2021 г.

района на Стара планина (“Го-
тен”). След получаване на ра-
зузнавателните сведения, на 21
ноември 1944 г. по предложе-
ние на наркома на НКВД Лав-
ренти Берия е прието разпо-
реждане на съветското прави-
телство за изпращане в Бълга-
рия на специалисти за провер-
ка на място на геологичните
данни за урановото находище
“Готен”. До този момент ура-
нови залежи не са били разра-
ботвани на територията на
Съветския съюз и е от изклю-
чително значение събирането
на всички налични данни за по-
лучаване на стратегическата
суровина. Важността на поста-
вената задача проличава и от
факта, че за ръководител на
групата е определен начал-
никът на Четвърти специален
отдел на НКВД комисарят от
Държавна сигурност (ген.-май-
ор) В.А. Кравченко... В доклад-
на записка до Берия от 12 яну-
ари 1945 г. В.А. Кравченко
предлага Готенското находище
да бъде взето на концесия чрез
създаване на смесено рудодо-
бивно предприятие. На 23 яну-
ари копие от докладната запис-
ка е изпратена до Сталин с при-
ложен проект за “организиране

на българско-съветско акцио-
нерно дружество по геоложко
проучване и добив на уран”.

На 27 януари 1945 г. е при-
ето постановление №7 408сс на
ДКО на СССР, подписано от
Й.В. Сталин, за “организиране в
България на търсене, проучване
и добив на уранова руда”. В по-
становлението се регламентира
да бъдат проведени преговори с
българското правителство за
създаване на смесено акционер-
но дружество. С цел запазване
на строго секретната информа-
ция местонаходището “Готен” е
назовано “радиево”, а не урано-
во. По-нататъшни практически
стъпки по изпълнение на прави-
телственото решение не са пред-
приети до края на Втората све-
товна война.

Десетина дни след ядрени-
те експлозии над Хирошима и
Нагазаки в Кремъл подготвят
поредица от нови правителст-
вени решения за мащабно ин-
тензифициране на работата по
съветския ядрен проект.

В постановлението от 20 ав-
густ 1945 г. изрично се нареж-
да: “Да се възложи на Специал-
ния комитет при ДКО ръковод-
ството на всички работи по... из-
ползване на урановите находи-
ща извън СССР (България, Че-
хословакия и други страни).”
След провеждане на конфиден-
циални двустранни преговори,
на 17 октомври 1945 г. в София
е подписано междудържавно
споразумение за създаване на
смесено българо-съветско мин-
но дружество. В споразумение-
то се предвижда разработване
през 1946-1947 г. на урановите
находища в Готен и Стрелча
(известни под общото название
мини “Бухово”)... На 9 ноември
1945 г. е подписано специално
постановление №2 853-22сс на
съветското правителство “За

мероприятията по организира-
не на съветско-българското мин-
но дружество”...

В изпълнение на ново пра-
вителствено решение от 15
март 1946 г., в рамките на де-
сетина дни Първо главно уп-
равление при МС на СССР
изпраща в България четири
комплексни геоложки групи с
пълно оборудване, а впослед-
ствие и голяма група химици.
Общият брой на квалифицира-
ните инженерни специалисти
надхвърля 300 души. За охра-
на на секретния обект “Бухо-
во” е изпратена охранителна
част от Вътрешни войски на
МГБ (Министерство государ-
ственной безопасности). Ръко-
водството на обекта е възло-
жено на подполковник И.А.
Шчорс. Минен инженер по
образование, в годините на
войната Игор Шчорс е бил на-
чалник на отделение в Чет-
върто управление на НКГБ
(Народный комиссариат госу-
дарственной безопасности)...

Първите доставки на ура-
нов концентрат за съветския
атомен проект от рудника край
връх Готен, на няколко кило-
метра от с. Бухово, са осъще-
ствени още през първата поло-
вина на април 1946 г. Налич-
ните данни внасят известна
корекция в твърденията на ген.
Судоплатов, че от България е
било организирано изпращане

на 1,5 тона уранов концентрат
седмично. Поне в началните
месеци добивът е около 1,3
тона месечно. В отчет до съвет-
ското ръководство от 15 ав-
густ 1946 г. се отбелязва, че за
първите три месеца организи-
рани доставки на уранов кон-
центрат от “рудниците в чуж-
бина” в Съветския съюз са
изпратени общо 9,9 тона, от
които 5,3 тона от мина “Яхи-
мов” в Чехословакия, 4,3 тона
от мина “Бухово” в България
и 300 кг от мина “Йохангеор-
генщат” в Саксония, Германия.

Вероятно отговаря на исти-
ната друго твърдение на Павел
Судоплатов - за по-високата
концентрация на уранова руда
в българските залежи в сравне-
ние с добиваната руда от Чехо-
словакия. При всички случаи,
има основание да се смята, че
българските доставки осигуря-
ват успешния пуск на първия
ядрен реактор в Европа, създа-
ден от екипа на акад. И.В. Кур-
чатов през декември 1946 г.
След 1947 г. съветският атомен
проект разчита вече в много по-
голяма степен на новите нахо-
дища на собствена територия,
разработени от двата гиганта
на ядрената индустрия - Ком-
бинат №6 и Прибалтийския
комбинат.

Трудно е да се докаже още
едно твърдение на ген. Судо-
платов - за успешни съвместни
действия на съветската и
българската контраразузнава-
телни служби срещу опитите на
британски и американски воен-
ни разузнавачи да проникнат в
секретния обект “Бухово” и
дори да “отвлекат” ръководи-
теля на проекта Игор Шчорс. В
архивите на българското кон-
траразузнаване има отделни
сведения, но от началото на 50-
те години, че представители на
турското разузнаване проявя-
ват подчертан интерес към ура-
новите мини в България. В един
рапорт от 4 май 1954 г. се до-
кладва за опит на британското
военно аташе полк. Робърт
Стивънс да осъществи визуал-
но наблюдение в мина “Бухо-
во”. В други донесения от това
време се споменава също за
проявен интерес към уранови-
те находища от страна на пред-
ставители на гръцкото и изра-
елското разузнавания. Със
съдействието на агенти сред
местното население усилията
на разузнавателни служби от
НАТО за достъп до един от
най-секретните обекти в Бълга-
рия през първите години на
Студената война са били пари-
рани успешно...

Русия разсекрети архивите
си за създаването на
съветската атомна бомба

Акад. Игор Курчатов
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Защитниците на т.нар.
дясна идея упорито отказ-
ват да признаят пълния
провал на буржоазната
демокрация, която през
периода 1989-1991 г. у
нас беше издигната едва ли
не в религиозен култ. По-
мните ли колко възторже-
но представяха днешния
строй ораторите от първи-
те митинги на прехода?

Техните задъхани речи
го рисуваха като земен рай
на всеобщото щастие и
благоденствие. Бях на тези
митинги и слушах орато-
рите, ала нещо в техните
слова ми идваше в повече.
Нещо в техните речи зву-
чеше прекалено, някак пре-
силено и неправдоподоб-
но, сякаш рецитираха
текст, чийто смисъл не раз-
бираха докрай. И не след
дълго осъзнах, че твърде-
нията на първите оратори,
говорещи с пяна на устата,
че капитализмът се е про-
менил и това не е онзи ка-
питализъм, който познава-
ме отпреди Девети 1944 г.,
защото е еволюирал и е
развил хуманни страни и
социална чувствителност,
което го прави най-добрия
обществено-политически
строй - са опашата лъжа,
активно мероприятие на
чуждестранни тайни служ-
би, добре планирана заблу-
да, която ставаше толкова
по-очевидна, колкото по-
вече се отдалечавахме от

Капитализмът като
национална катастрофа
България е много болна - „по цялата глава”

Николай АЛЕКСАНДРОВ,
доктор по философия на
правото и политиката

социализма, от социалис-
тическата демокрация.

И в крайна сметка
България не стана нито
богата, нито просперира-
ща, нито правова, а на-
родът е недоволен, беден
и отчаян.

Капитализмът опреде-
лено не е нашият строй и
в това се убеждавам всеки
път, когато виждам старци
да ровят в кофите за бок-
лук. Тези хора са дали сво-

ето на обществото. Дълги
години са се трудили и са
допринасяли за общото
благо. Но вместо да полу-
чат достойни старини,
мнозина от тях са прину-
дени да се хранят с отпадъ-
ци. Веднъж видях възраст-
на жена, която ядеше пар-
че кифла от контейнера за
боклук, и я попитах дали
не се страхува от болести.
Старицата ме погледна с
очи, в които се четеше ця-
лата мъка на този грешен
свят, и проговори с обра-
ботен глас на образован
човек: “Моето момче, кой-
то е обречен, той не тряб-
ва да се бои от нищо!...”

Дадох на старицата
няколко лева за храна и
отминах, но в душата ми
за сетен път заседна усе-
щането, че живея в жесто-
ка действителност, в коя-
то човешкият живот няма
стойност, ако не е придру-
жен с материални богат-
ства. Доказателство за

това са онези нещастни
българи, които неотдавна
умряха на стъпалата пред
болниците, защото няма-
ха средства за лечение. И
в тази връзка си спомням
мисълта на английския
философ Джон Лок, че
където няма справедли-
вост, там никога не може
да има щастие!

И, действително, през
последните три десетиле-
тия животът на обикнове-
ния човек у нас е всичко
друго, но не и щастие.
Това е живот на ръба на
оцеляването, съпътстван
от вечни страхове, без-
крайно напрежение, безиз-
ходица и отчаяние. И няма
нищо чудно във факта, че в
страната ни има епидемия
от самоубийства!

Именно затова българ-
ският народ изпитва нос-
талгия по социализма, а не
защото е политически не-
грамотен и глупав, както
твърдят недобросъвестни-

те автори. Капитализмът
до такава степен окошма-
ри живота в България, че
няма човек със здрав ра-
зум и ясен разсъдък, който
да не забелязва големите
язви на този строй. Трите
десетилетия на безкрайни
неолиберални реформи ни
доведоха до там, че бъде-
щето на нашия народ е под
въпрос, а западните поли-
тици и политолози вече
гадаят кога ще изчезнем
като етнос и държава -
след 30 или след 40 годи-
ни. Никак не са пресилени

тревожните заявления на
много наши видни интелек-
туалци, че Отечеството е в
опасност! България е мно-
го болна и е болна по ця-
лата глава, както казват
моите земляци.

Остава само надежда-
та, че буржоазната демо-
крация все някога ще
свърши, а нашето много-
страдално отечество ще
пребъде със своята гео-
графска територия, исто-
рия и култура.

Защото обратният ва-
риант е трагедия.

Уинстън Чърчил,
“Втората световна вой-
на”, том 6, КК “Труд”,
1995 г.

Из глава “Потсдам:
Атомната бомба”

На 17 юли светът беше
разтърсен от една новина.
Следобеда Стимсън се отби в
жилището ми и ми показа
лист хартия, на който бе на-
писано: “Бебетата се родиха
благополучно.” В същия миг
разбрах, че се е случило нещо
необикновено. “Това означа-
ва - каза той, - че експери-
ментът в мексиканската пус-
тиня е сполучлив. Атомната
бомба е вече действител-
ност...”

По-сложен беше въпросът
как да съобщим на Сталин.
Ние с президента вече не смя-
тахме, че ще имаме нужда от
неговата помощ за победата
над Япония...

На следващия ден, 24 юли,
след като пленарното ни
съвещание свърши, всички
станахме от кръглата маса,
скупчихме се за кратки раз-
говори по двама, по трима,
преди да се разотидем, и то-
гава видях как президентът се
приближи към Сталин и два-
мата започнаха разговор на
четири очи в присъствието
единствено на преводачите
си. Бях на пет ярда от тях и
внимателно наблюдавах този
паметен разговор. Знаех как-
во ще направи президентът.
За мен беше интересно как ще
реагира Сталин. Сцената е

още пред очите ми. Той като
че ли остана доволен. Нова
бомба! С невероятна мощ-
ност! По всяка вероятност ще
реши от един път японската
война! Какъв късмет! Това
беше моментното ми впечат-
ление и смятам, че той въоб-
ще не си даде сметка за смисъ-
ла за току що получената вест.
Очевидно в напрегнатото му
и преуморено съзнание няма
място за атомни бомби. Ако
той бе имал и най-малката
представа за революцията в

световните отношения, която
вече е в ход, реакцията му
щеше да бъде съвсем различ-
на... Но лицето му запази ве-
селото си изражение и разго-
ворът между двамата бързо
приключи. Докато чакахме
колите си, ненадейно се ока-
зах до Труман.

- Как мина - попитах.
- Не ме попита нищо пове-

че - отвърна ми президентът.
Ето защо съм сигурен, че

тогава на Сталин му липсва-
ха необходимите познания

както за изследванията в тази
област, в която Съединените
щати и Великобритания ра-
ботеха от дълго време, така и
за резултата, за който Съеди-
нените щати бяха похарчили
над 400 милиона лири, впус-
кайки се в това рисковано на-
чинание.

Повече този въпрос не
беше засегнат на Потсдамска-
та конференция.

Нито беше повдигнат от
страна на Съветската делега-
ция.

Съв. секретно
От особена важност
ДЪРЖАВЕН КОМИТЕТ

ПО ОТБРАНАТА
П О С Т А Н О В Л Е Н И Е

№ГКО-7408ссов
27 януари 1945 г., Моск-

ва, Кремъл
За мерките за разширяване

на суровинната база за произ-
водството на металически уран

1. Да се организират в
България издирване, разузна-
ване и добив на уранови руди
в урановото находище Готен
и в неговия район, а също ге-
ологическо проучване на дру-
ги известни или можещи да
бъдат открити находища на
уранови руди и минерали.

2. Да се поръча на НКИД
на СССР (на др. Молотов) да
проведе преговори с прави-
телството на България за
създаването на смесено бълга-
ро-съветско акционерно дру-
жество с преобладаване на
съветски капитал за провеж-
дане на издирване, проучване
и добиване на уранови руди
на урановото находище Готен
и в неговия район...

Преговорите с българските
власти и цялата документация
по създаването и оформянето
на акционерното дружество да
се провеждат като находище-
то се нарича радиево.

Председател на Държавния
комитет по отбраната

Й. СТАЛИН
ht tp: / / teatrskazka.com/

Raznoe/PostanovGKO/194501/
gko_7408.html (превод Вели-
ана ХРИСТОВА).

Следва “ЦРУ и Бълга-
рия”

Някогашната мина “Бухово” днес
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късно, предстоят да бъдат решавани и
начинът, по който те се решават, ще
зависи от начина, по който общуват
четирите основни властни елита, кои-
то заедно и едновременно управляват
Руската федерация. Засега те успяха да
се сговорят, засега мирът беше запазен
- доколкото разбирам, това беше за-
слуга на Путин. Руската тема е удиви-
телно важна и страшно интересна, но
не бих я свързал с това, което става на
Балканите, и специално в България. В
Кремъл сега гледат на Балканите по-
скоро като на зона, в която трябва да
се прави бизнес, но не и геополитика.
В българските политически драми, ко-
ито се развиват пред нашите неразби-
ращи очи, виждам засилен американ-
ски интерес.

Вземете например най-новото из-
казване на Габриел Ескобар - специал-
ния пратеник на Държавния департа-
мент по въпросите на Западните Бал-
кани, който каза, че “не е правилно
България да спира Македония”. Кога-
то американски висш държавен служи-
тел говори с този речник и използва
тези фрази, това вече е ясно. Там, къде-
то нещо не е “правилно”, то подлежи на
“оправяне” - това е американската сти-
листика. Така че, ако приемем, че ще
бъде успешен инженеринговият проект
в българската политика, като резултат
предстои да станат три неща и всяко
следващо българско правителство ще
бъде целенасочено към изпълнението
на тези три неща: първо - спирането на
българските пречки пред пътя на Ма-
кедония към ЕС. В Държавния депар-
тамент просто са бесни и нямат търпе-
ние: “Как смеят тези неграмотници в
София да се бъркат в голямата полити-
ка? Какво нас ни интересува тяхното
минало? С какво право те превръщат
въпроса в общобалкански? А курато-
ри на Балканите все пак сме ние, а не
Русия, както беше навремето”. Така че
всяко следващо правителство, което в
момента се обмисля, ще трябва първо
да спре със своите възражения към ма-
кедонското членство в ЕС.

Второ, трябва да бъдат доволни и
либералите, и демократите в САЩ -
всяко следващо българско правителст-
во ще трябва да признае Истанбулска-
та конвенция. И в България борбата за

утвърждаване на тази Истанбулска
конвенция не е спряла, макар и в други
форми.

И, третото, разбира се - да се даде
възможност на американските “ястре-
би” да си заградят територията на Бал-
каните и Черноморието, за да могат от
тук да готвят милия на сърцето им кон-
фликт с Русия. Отсега искам да кажа, че
не вярвам в този конфликт. Америка не
е в състояние да участва в големи воен-
ни, мащабни конфликти. Тя ще постига
целите си отсега нататък по друг начин.
Така че трета точка на всяко следващо
българско правителство това е очевид-
ната и открита подготовка на българ-
ската територия за прифронтова зона, в
която ще се разгърне конфликтът меж-
ду силите на светлината и силите на
мрака, казано на жаргона на “Ню Йорк
Таймс”. Между Русия и САЩ.

 Въпросът е дали ще оправдае
доверието на американските им
поддръжници новата партия на бив-
шите двама служебни министри?

- Тя е замислена добре. На пръв
поглед нищо не би трябвало да попре-
чи. Всички ресурси на соросианското
присъствие в България, които са много
стари - вече 30 години Сорос работи в
България със своите структури на “От-
ворено общество” и на други подобни,
са впрегнати, за да се постигне тази
цел. В досегашния парламент, който не
можеше на две магарета сламата да раз-
дели, парламентарната некомуникатив-
ност според мен беше изкуствена, тя
не се получи по естествен път, но тук
не искам да се отклонявам. Значи, цел-
та е да се създаде комуникативен
център, политическа конструкция, коя-
то сега в момента се подготвя преди
всичко по медиен път. Забележете как
медиите не могат да се събудят и не
могат да заспят, ако специално не по-
вторят дор до седем пъти светлите
бъднини на тази нова партия, която не
признава ляво и дясно и разделя хора-
та само на “почтени” и “непочтени”.

По повод почтеността на тази пар-
тия си спомням известен цитат на Фьо-
дор Михайлович Достоевски, който ги
разбираше тези работи - той на едно
място в дневниците си казва: “Време-
ната са такива, че всеки почтен човек
не може да не се чувства поне малко

основа на БСП. БСП е нежизнеспосо-
бен продукт от обединяването на со-
циалисти и социаллиберали. Решавай-
ки текущите си проблеми, те ще трябва
да се разделят до степен вече да не
могат и да си говорят. И това може да
се очаква да стане до края на зимата,
която идва, до другата пролет.

Трето - премачкване, смачкване на
“Изправи се.БГ”, която няма да има
шансове в условията на новото пар-
тийно присъствие да продължи да дей-
ства, както досега. Четвърто - сближа-
ване със степен до сливане с “Демо-
кратична България”. И пето - много
сериозни проблеми откъм идеологиче-
ски и политически интегритет на ДПС,
тъй като ДПС се валидира и се проявя-
ва като либерална сила. Всеки път,
когато някой им направи намек, че са
етнически, те отговарят: “Ние сме
преди всичко либерални”. ДПС е иде-
алният либерален център на България.
И тъй като новият проект също ще
бъде либерален, там ще има проблем,
възможност за преливане, за напреже-
ние и т.н. Крайната цел на всички тези
преобразувания е да се получи кому-
никативен център, който да е готов да
се превърне в гръбнак на бъдещо пар-
ламентарно мнозинство, което да кре-
пи жизнеспособно правителство, а то,
както вече ви казах, трябва да изпълни
трите цели на Държавния департамент.
Така че това е идеята на почтената
партия - да се изгради комуникативен
център на българския политически
живот, който досега отсъства.

 За кога е насрочена целта - пре-
ди или след изборите? Защото вече
има заявка от страна на “Демокра-
тична България” за общи листи с
новата партия на Петков-Василев...
А, освен всичко това, и Манолова
също иска Петков-Василев да напра-
вят политическо предизборно спора-
зумение.

- О, разбира се, Манолова ще се
старае да постигне това, защото там е
въпрос на живот и на смърт. Според
мен правилният подход е да би се по-
чакало малко след изборите, но те
мислят точно в обратния смисъл. Иде-
ята е да се направи сега и веднага, ако
може, ако може от днес до утре сут-
ринта. И това става причина за лавина

джоб”. Опитите на днешните българ-
ски алхимици в изграждането на тех-
ния хомункулус са да постигнат нещо,
което не е нито ляво, нито дясно, а е
ситуационно средно. Такива опити са
се правили и преди, нито един не е
успял. Лявото и дясното са универсали
на всеки политически живот.

 Какво ще бъде взаимодействи-
ето на новата партия с президента
Радев, за когото се смята вече, че
неговата сянка е вградена в този про-
ект?

- За съжаление, неговата сянка е
вградена вече в чешмата на Белоногата,
така да се каже, но аз съжалявам за това
и мисля, че ще дойде момент, и то не
далече във времето, когато той самият
ще съжалява за това. Аз съм сигурен, че
не е той главният политически инженер
на тази нова партия. Президентът с
последните си действия няколко пъти
пое вътрешноизключващи се и проти-
воречиви ангажименти. Той е в много
деликатна медийна комуникативна по-
зиция, той търпи критика от всички
страни и ще му трябват много здрави
нерви и значително количество обик-
новен късмет, за да се измъкне без по-
ражения в тази ситуация. Ситуацията
за президента по никакъв начин не е
стратегически печеливша. Той рискува
да загуби не толкова втория си мандат,
той рискува да загуби лице, казано в
китайския жаргон. Както знаете, за ки-
тайците няма нищо по-страшно от това
да загубиш лице. В българската поли-
тика отдавна сме свикнали, че поли-
тикът губи лицето си най-напред, пре-
ди политическата си честност. Но аз
ще съжалявам за българския президент,
ако той не успее да реши този комуни-
кативен проблем.

 Дали новата партия
“Продължаваме промяната” е тру-
бадурът на ерата на поредната по-
литическа система?

- Ако инженерният проект на Пет-
ков и Василев е успешен, в България
ще се появи правителство, което ще
чува еднакво добре и с двете си уши
шепота от Държавния департамент в
САЩ - и от тях не се иска нищо друго.

Със съкращения (пълния текст
на интервюто - в сайта на ДУМА)

ДОЦ. ВАЛЕНТИН ВАЦЕВ:

Партията Петков-Василев
е инженерен проект
Трите цели пред ново правителство са: отказ от позициите ни за Македония,
приемане на Истанбулската конвенция и превръщането ни в прифронтова зона на
САЩ срещу Русия, казва известният геополитически анализатор пред Радио „Фокус”

от забавни или дразнещи дреболии,
които говорят, че българските медий-
ни конструктори са на път да загубят
чувството за мяра. Според стар и авто-
ритетен американски специалист по ме-
дийни взаимодействия, когато се загу-
би медийното чувство за мяра, когато
се наруши мярата на пропагандата, най-
вероятно е да се постигнат точно об-
ратните ефекти. Българските медии са
на път да загубят чувството за мяра,
подготвяйки българското обществено
съзнание за изгряването на това ново
политическо либерално слънчице.

 А как разчитате максимата на
това “слънчице” - с десни инструмен-
ти да се постигат леви резултати?

- Това ми напомня един от лозунги-
те на софийските трамвайни джебчии
от 70-те години - “Лева ръка - десен

 Появи се нов политически про-
ект, чиито лица са доскорошните
служебни министри Петков и Васи-
лев. С кого повече има връзка парти-
ята им - със засилващия се от САЩ
натиск върху София за Северна Ма-
кедония или с благоприятно завърши-
лата на изборите в Русия партия на
президента Путин? Доц. Вацев, пар-
тиен инженеринг ли ще имитира
преформатиране на политическата
система?

- Наблюдаваме наистина партиен
инженеринг, но това само по себе си
не е осъдително. Тук са по-интересни
замислите на основните участници.
Преди всичко трябва да споделя моята
убеденост, че тук няма руска връзка.
Руските проблеми, които трябва да се
решат до към 2024 г. и нито ден по-

негодник”. Ако не сме загубили спо-
собността си да четем руска класика и
да разбираме, проблемът с деклараци-
ите за почтеност придобива съвсем
смехотворни измерения. Сега очаква-
ме да се появи комуникативен център
във формата на една партия. Тази пар-
тия се предполага, че ще постигне след-
ните няколко разностранни цели, като
ефектът ще бъде сумарен. Първо, ГЕРБ
трябва да се освободи от германския
си калъп и да стане напълно проамери-
канска партия. Това не е толкова
невъзможно. На мястото на Борисов
лека-полека ще дойде американският
продукт Дани Митов, така че нещата
могат да станат. Второ, трябва да се
разцепи БСП, тъй като в момента про-
блемите на БСП не са толкова в ней-
ното ръководство, колкото в идейната
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Фотографската изложба на проф.
Цочо Бояджиев “Убежище” ще бъде
открита на 25 септември в галерия
“КО-ОП” в София и ще продължи до
12 октомври. Експозицията е част от
осмия фестивал “ФотоФабрика”.

“Допуснати сме в едно от убежищата
на Цочо Бояджиев - неговия фотографски
свят. Свят, който той населява неподра-
жаемо, деликатно и с възхитителна сми-
реност. “Убежище” е обяснение в любов.
Към мъдростта на Създателя, подслонил
хората. Към изненадите на света. Към
живота и неподправените детайли на все-
кидневната красота. Всяка от представе-
ните фотографии е споделено преживява-
не - небрежен щрих от голямата картина
на битието. “Убежище” е обяснение в
любов към Човека”, казва директорката
на “ФотоФабрика” Еми Барух.

Датата на вернисажа не е избрана слу-
чайно. 25 септември е рожденият ден на
Цочо Бояджиев, който тази година ще
навърши 70. По време на изложбата ще се
състоят и две премиери. Ще бъде предста-
вена книгата “Разговори за фотографско-
то изкуство” от Николай Трейман и Цочо
Бояджиев. “Невиждана досега книга, коя-
то може да се чете като учебник по фото-
графия за напреднали”, пише в предгово-
ра Георги Лозанов и добавя, че от нея
човек може да научи не само как да прави
добра фотография, а и как да правиш до-
бро с фотографията си.

“Разговори за фотографското изкуст-
во” поставя и началото на дългосрочния
издателски проект “Думи на фокус” със
следното въведение:

“Привилегия е да започнем тази по-
редица с диалозите на проф. Цочо Бо-

„Убежище” -
обяснението в любов
на Цочо Бояджиев

СНИМКИ ЦОЧО БОЯДЖИЕВ

Фотоизложбата
ще бъде открита
на 25 септември
в галерия „КО-ОП”
в София

яджиев и Николай Трейман. В тези
разговори става дума не просто за
фотографията и за фотографирането, а
за общото разбиране за смисъл, което
двамата автори намират отвъд зрител-
ното възприятие на видимото.”

Предстои и премиерата на видео-
разказа от поредицата “Фото Фигури”,
посветен на проф. Бояджиев: “Цочо
Бояджиев. Миг от много времена.”

Негов автор е Еми Барух.
Цочо Бояджиев е един от водещите

български учени хуманитаристи, осново-
положник на философската медиевистика
в България. Той е професор по история
на философията в Софийския универси-
тет “Св. Климент Охридски”. Автор е на
редица изследвания върху античната и
средновековната философия и култура, на
студии, монографии и философски текс-
тове, както и на няколко стихосбирки.
Преводач е от старогръцки, латински и
немски. Носител е на националната на-
града “Христо Г. Данов”, голямата награ-
да на Портал Култура, наградата “Златна-
та метафора”, Големия кръст на Суверен-
ния Малтийски орден. Свои фотографии е
показвал в индивидуални и групови фото-
графски изложби, в самостоятелния му
албум “Pinctum”, както и в издадените
съвместно с Николай Трейман фотоалбу-
ми “Пътят на човека”,  “Домът на човека”,
“Човешката участ” и “Сънят на човека”.

Осмият фестивал “ФотоФабрика” е
част от Календара на културните събития
на Столичната община за 2021 г.

Живописни твор-
би на Любен Генов са
подредени до 1 ок-
томври в столичната
галерия “Арте”, ул.
“Бузлуджа” 31. Ето
как авторът предста-
вя своята изложба.

“Хроматични вари-
ации” е наименование-
то, на което заедно с

Галерия „Стойчев”
отбелязва 12 години
с изложба

Ямболската арт галерия

“Стойчев” представя изложбата

“Есенен салон”,

посветена на

12-та годишни-

на от създава-

нето й. В екс-

позицията ще

участват над

20 автори от

цялата страна.

Официалното

откриване е на

23 септември

от 18 ч. в сало-

на на ул.”Цар Иван Александър” 7

в Ямбол. Творбите - живопис, гра-

фикa, пластики и икони, ще може

да се разгледат до 23 октомври.

Проф. Боньо Лунгов
с международна награда

Проф. Боньо Лунгов беше удо-

стоен с награда за изключителен

принос в тридесетгодишното раз-

витие на Мла-

дежкия те-

атър - Скопие,

Р Северна Ма-

кедония, научи

ДУМА от

НАТФИЗ “Кр.

С а р а ф о в ” .

Дългогодишен

преподавател

по актьорст-

во за куклен театър, изключителен

режисьор, проф. Лунгов е познат

с педагогическата си и поста-

новъчна работа не само в Бълга-

рия, но и в Р Северна Македония,

Гърция, Сърбия, Босна и Херцегови-

на, Черна гора, Германия, Франция

и др. В момента проф. Лунгов се

намира в Източно Сараево, където

е председател на журито на XXII

Международен фестивал “ЛУТ-

ФЕСТ” (20-24 септември), Репуб-

лика Сръбска, Босна и Херцеговина.

В рамките на форума дългогодиш-

ният асистент на проф. Лунгов, а

вече и ръководител на актьорски

клас в НАТФИЗ - педагогът и ре-

жисьор доц. д-р Константин Кара-

костов, провежда собствен май-

сторски клас. В края на септември

двамата преподаватели ще се

завърнат при студентите си в

академията, за да ги подготвят

за ролите им в следващите спек-

такли на Куклен театър НАТФИЗ.

Малко театро гостува
в Сатиричния театър

Гостуващата постановка на

Малко театро, Унгария, “Непозна-

тата звезда Курт Вайл” - музика-

лен спектакъл, ще се играе на

23 септември от 19.30 ч. в камерна

зала “Методи Андонов” на Сати-

ричния театър. Участват актри-

сите Габриела Хаджикостова (Ун-

гария), Цветелина Николова

(България) и музикантите Атила

Шимон - пиано, Габор Вайс - флей-

та, саксофон, и Марцел Дяни -

контрабас (Унгария). Режисура

Ищван Наги (Унгария), консултант

Габриела Хаджикостова, хореогра-

фия Цветелина Николова, Ищван

Наги. Спектакълът е на български

и е осъществен с подкрепата на

Министерството на човешките

ресурси на Унгария.

СНИМКА НАТФИЗ

Хроматични вариации на Любен
Генов показва галерия „Арте”

Гергана Борисова се
спряхме, за да назовем
тази изложба в галерия
“Арте”. Благодаря й за
поканата! Тя ми даде
шанс след 4-5-годишно
“отсъствие” да пред-
ставя една избрана част
от новите си живопис-
ни творби в това спе-
цифично експозицион-

но пространство,
вдъхновяващо, но и
задължаващо с автори-
тета и особеностите
си. Подчертавам колко
важно е това, защото
именно в изложбената
зала наистина е
възможно да се
затвърди усещането
дали художникът е ус-
пял в своите търсения
или не. Доколко с тази
серия картини, създава-
ни продължително вре-
ме и завършени в по-
следните месеци и дни,
съм успял да отговоря
достойно на подобно
предизвикателство...
Дали тази поредица

конкретни отрязъци
живописна плът през
визуално натрапващи-
те се полихромни рав-
нини би могла да създа-
де илюзия за нови про-
странства, за необичай-
ни полифонични звуч-
ности, увличащи рит-
ми, аритмии...

Диатоничните и
хроматични алюзии и
метафорите с музикал-
ни понятия не са слу-
чайни в непосилните ми
опити да обясня с думи
живописта. Но те не са
и нещо повече от сред-
ство (надявам се не
съвсем наивно) за под-
чертаване на абстракт-

ната същност и смисъ-
ла на онова, което се
опитвам да създам на
платното. Радостно е,
че то понякога е успя-
вало да предизвика и
интереса на някои мно-
го стойностни личнос-
ти от сферата на ви-
зуалните изкуства, за
да ги накара да напи-
шат по повод на раз-
личните ми изяви важ-
ни и вдъхновяващи за
мен текстове, за което
сърдечно им благода-
ря. Част от думите им
могат да бъдат съотне-
сени и към търсенията
ми в настоящата из-
ложба...”
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ТЕЛЕЦ

Има надежда да намерите
общ език с близките си. Върне-
те се към недовършените неща
и гледайте да ги приключите
преди да са ви затрупали.

ОВЕН

Започнете деня с разходка. Не
позволявайте на тъмните
емоции да дължат в плен
мислите ви. Това може да
стане повод за караници.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Грешките ще са поради недо-
глеждане. В стремежа си да
направите колкото се може
повече неща, може да сътво-
рите двойно повече грешки.

22 май - 21 юни

РАК

През първата половина на деня
просто си вършете работа,
плодовете от труда си ще съ-
бирате вечерта. Така че вни-
мавайте какви ги вършите.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Днешният ден ще запомните
като тягостно и непредсказу-
емо време. Въздържайте от
крупни покупки, да не се ока-
жете с крупни дългове.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Използвайте сутринта, за да
свършите с деловите задачи,
защото следобеда ще ви вълну-
ват други неща. Хубав ден за
срещи и разговори.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще мислите какво да напра-
вите, за да промените финан-
совото си състояние и ще
откриете интересен път. Не
се отказвайте да търсите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Днес успехът ви ще е в резул-
тат на минали усилия, а какво
по-хубаво от това. Стар
приятел ще се обади и ще ви
сгрее сърцето.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Днес нещата определено няма
да ви изглеждат спокойни и
ежедневни. Все ще се намери
кой да вдигне градусите. Не
работете до тъмно.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

През първата половина на
деня ще се борите със себе си,
а през втората вече няма да
ви пука, защото ще гледате
света с очите на философ.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Не забравяйте, че човек, на
когото възлагате големи на-
дежди, може да ви подведе
или дори да ви излъже. Имай-
те резервен план за действие.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Днес може да се чувствате
отпаднали и в не добра кон-
диция. Важното е да забра-
вите всички притеснения и да
не сте подозрителни.

ХОРОСКОП
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През следващото денонощие ще има променлива облачност и до

обяд на изолирани места, главно в планините и крайните югоиз-

точни райони ще превали. След обяд над западните райони

облачността ще намалява до слънчево, а до вечерта и над цент-

ралните и източните части на страната ще се изясни. Ще е

ветровито, с предимно умерен северозападен вятър. Хладно, с

преобладаващи минимални температури между 5o и 10o, макси-

мални - между 16o и 21o.

НИМХ/БТА

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ¿Á Ó·Ë˜‡Ï ÊË‚ÓÚÌËÚÂ Ú‚

ÙËÎÏ /10, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/

14.30 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ
‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚
ÙËÎÏ /10 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 À˛·ËÏˆËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ

Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /4

ÒÂÁÓÌ, 12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.40 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.35  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /10 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.123

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.4

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.48

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.19

00.00 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.6
01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.10
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.118,
119

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

00.05 «‡ ˛·ËÎÂˇ Ì‡ ≈‰‚‡‰
–‡‰ÁËÌÒÍË. ì÷‡ÒÚ‚ÓÚÓ
Ì‡ ÊÂÌËÚÂî

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.10 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
02.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
03.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
04.40 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)



Гъделичкането било забранено със закон

в някои древни страни от Изтока, защото

се смятало за греховно възбуждащо занятие.

Пиявиците имат приблизително 300 зъба.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
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Известните герои от произ-
веденията на покойния Едуард
Успенски - Чебурашка и кроко-
дилът Гена, ще “оживеят” в иг-
рален филм. Снимките на пълно-
метражната лента започнаха в
Сочи, съобщи РИА. Познатите
от детството образи от руските
анимации ще получат шанс да
се появят пред зрителите за
първи път като истински създа-
ния, а не като играчки.

Чебурашка живее в порто-
калова горичка в далечна стра-
на. Животното от непознат за
науката вид, с кафява козина,
големи добри очи и огромни
уши, по изненадващ начин се
озовава в щайга с цитрусови,
докарана в голям град от далеч-
на тропическа страна. Най-доб-
рият приятел на Чебурашка е
Гена, който работи в зоологиче-
ската градина като крокодил.
Ролята му ще бъде изпълнена от
руския актьор Сергей Гармаш.

БНР и Музикаутор започнаха кампа-
ния за насърчаване и популяризиране на
родното музикално творчество. “Земя на
таланти” ще включва представяне на ново
произведение и интервю с автора му в
три жанра: поп и рок, класика и фолклор.
Рубриката ще се излъчва в общо 44 пре-
давания на БНР. “Създават се много нови
български произведения. Но тяхната сце-
на е ограничена, ефирът им - също”, спо-
дели Ясен Козев, председател на УС на
Музикаутор. “Ние в БНР с радост при-
ехме тази идея и я прегърнахме, защото
част от нашата задача като обществено
радио е да подкрепяме българската кул-
тура и изкуство”, каза и.д. генерален ди-
ректор на БНР Милен Митев.

Крокодилът Гена
и Чебурашка
ще „оживеят”
в игрален филм

Всеки втори човек не ползват четка за
зъби и едва 3,5 милиарда души в световен
мащаб го правят, въпреки че има над 300
различни вида бактерии в плаката, сочат дан-
ните от международната статистика, цитира-
ни от Foreo. За сравнение - 4 милиарда из-
ползват мобилно устройство. Освен това
американците харчат 100 милиарда долара
годишно за продукти за грижа за косата, но
само 2 милиарда - за стоматологични про-
дукти. Тези тревожни цифри показват, че е
необходимо сериозно повишаване информи-

Започна кампания
за популяризиране
на родната музика

Инициативата “Кино в учи-
лище” ще се проведе през сеп-
тември за седма поредна година.
Целта на идеолозите на проява-
та от “Арте урбана колектив” е
да се внедри седмото изкуство в
образователната система и през
неговия обектив да запознае мла-
дите зрители с филмите.

Мащабите на кампанията
този път са още по-големи: със
7 нови филма, които ще бъдат
на разположение на учителите;
3 нови целогодишни киноклуба,

Стотици деца и възрастни от над 16 държави
участват в кампанията през цялата учебна година

съчетаващи прожекции и прак-
тически ателиета в София, Ве-
лико Търново и Ловеч, и новата
програма “Моето място в кино-
то” - с фокус върху жените-ре-
жисьори.

“Кино в училище” включва
няколко напълно безплатни про-
грами и възможности, които се
предоставят на учители, чита-
лищни дейци, библиотекари и
организатори на младежки кино-
клубове след предварително за-
писване и разговор с екипа на

сдружението. Първата от тях е
европейската платформа CinEd,
чиято цел е да разпространява
европейското кино сред широк
кръг младежи на възраст от 6 до
19 години на Стария континент.
CinEd предоставя колекция от 15
пълнометражни филма и 4 про-
грами от късометражни, предста-
вящи игрално, документално, ек-
спериментално кино от 15 държа-
ви. Между тях са първите филми
от историята на киното, класи-
ките “Лудият Пиеро” (реж. Жан-

Люк Годар, с участието на Жан-
Пол Белмондо), “Първият уче-
бен ден” (реж. Жак Розие),
“Духът на кошера” (реж. Вик-
тор Ерисе) и др. От българска
страна представителите са “Под-
слон” (реж. Драго Шолев), както
и най-новото попълнение в ко-
лекцията, което съвсем скоро ще
бъде на платформата - “Жалей-
ка” (на реж. Елица Петкова).

Важна част от програмата са
предложенията за педагогичес-
ки дейности, които показват как

конкретно да се развие и
задълбочи работата с младите
преди и след прожекция. Про-
веждат се и обучения, които
въвеждат учителите в използва-
ната кинопедагогика и избрани-
те филми; към тях има голям
интерес и от създаването на
проекта през 2015 г. 4840 учи-
тели и културни медиатори са
се запознали с програмата.

Друга програма от инициа-
тивата “Кино в училище” 2021/
2022 е практически ориентира-

ната програма “Киното, сто
години младост”, създадена през
1995 г. от Френската национал-
на филмотека, благодарение на
която групи от млади хора на
възраст между 6 и 18 години по
целия свят участват в уникално
кинематографично изживяване.
Днес програмата достига до
международна мрежа от култур-
ни партньори, стотици деца и
възрастни от над 16 държави
взимат участие в нея през цяла-
та учебна година.

Всеки втори не ползва четка за зъби
раността на хората за важността на добрата
грижа за устната кухина и инвестицията в
продукти за орална хигиена.

Често пренебрегвани са и сериозните
последици, които лошите навици на миене на
зъбите може да имат върху цялостното здра-
ве. Почистването на зъбите два пъти дневно
в продължение на две минути предотвратя-
ва натрупването на бактерии в устата, като
по този начин намалява риска от заразяване
с пародонтоза, което може да увеличи шан-
совете за развитие на пневмония.

Шокиращата статистика за навиците
за миене на зъби показва, че 12 на сто
от хората не си мият зъбите по два
дни, а 2% никога не го правят
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Една от най-важните
характеристики
на инициативата
е разнообразието
на участниците

Героите стават
световноизвестни
от анимацията,
създадена през 1969 г.

Киното пак влиза
в класните стаи
Киното пак влиза
в класните стаи
Киното пак влиза
в класните стаи
Киното пак влиза
в класните стаи
Киното пак влиза
в класните стаи
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Нападателят на Байерн М
Роберт Левандовски бе награ-
ден със “Златната обувка” за
най-добър реализатор на мина-
лия сезон в Европа. С 41 гола в
29 мача в Бундеслигата полякът
изпревари топ футболистите
Лионел Меси (30 гола) и Кри-
стиано Роналдо (29). Действа-
щият носител на званията
“Най-добър играч на УЕФА и
ФИФА” има средно по 1,50
гола на всеки 90 минути, а Бай-
ерн спечели девета поредна
титла в Германия. Левандовски
не успя да се разпише в едва

четири от тези 29 срещи.
“Трябва да призная, че съм

невероятно горд. В сезона, в
който вкарах този исторически
брой попадения - 41 гола, има-
ше момент, в който за първи
път не вярвах, че ще го направя
заради периода, в който бях
контузен. Но след това си по-
мислих за миг, че съм толкова
близо до този рекорд! Колкото
и мача да ми оставаха, трябва-
ше да бъда позитивен и да вяр-
вам, че мога да отбележа 41
гола и по този начин да достиг-
на Герд Мюлер, когото дълбо-

ко уважавам”, заяви Лева.
“Това е страхотна история.

Щастлив съм от постижението
ти. И се надявам да вкарваш още
много голове. Казвал съм го и
преди, ще го кажа още веднъж -
гордея се с теб”, бяха думите на
мениджъра на Ливърпул Юрген
Клоп, който бе наставник на

поляка в Борусия Дортмунд.
С отличието на Левандовски

Бундеслигата се изравни с “А”
група с по 3 трофея, след като
неотдавна починалият Герд
Мюлер е двукратен носител на
престигния трофей през 1970 и
1972 г. Родната “А” група има
също трима носители на “Злат-

ната обувка” - Петър Жеков
(1969 - 36 гола за ЦСКА), Геор-
ги Славков (1981 - 31 за Ботев
Пд) и Христо Стоичков (1990 -
38 за ЦСКА), когато разделя
първото място с Уго Санчес
(Реал М) и след това УЕФА
решава различните първенства
да имат различен коефициент.

Левандовски получи
„Златната обувка”

Министерството на младежта и спор-
та организира Европейска седмица на
спорта #Бъди активен за седма поредна
година. От днес до 30 септември всички
желаещи могат да станат част от най-го-
лемия спортен празник в Европа за люби-
тели. Откриването е днес от 18,30 часа в
Княжеската градина в София.

“Спортно селище” и “Нощ на спорта”
очакват приятелите на спорта в събота от
15 до 21 часа пред НДК. В спортното се-
лище над 30 федерации и спортни клубове
ще представят дейността си. Събитието ще
продължи с програма на сцена с участието
на посланиците на Европейската седмица
на спорта. Тази година мотото е “Време е
да Бъдеш активен отново, нищо не може да
те спре”, а инициативите ще се проведат в
София, Монтана, Видин и Враца.

Без помощ от държавата
няма как да развиваме
българския футбол. Това за-
яви Красимир Балъков в
предаване по бТВ по случай
113 години от Независи-
мостта на България. Бивши-
ят национал и играч на Щут-
гарт и Спортинг Лисабон
говори от родния Велико
Търново, където бе кулми-
нацията на честванията.

“Връзката ми е много
силна, защото съм роден и
израснал във Велико Търно-
во. Моят футболен път започ-
на от тук, но животът ни
повлече по различни пътища.
Вижда се развитието, градът
расте, модернизира се, запаз-
ва своите културни ценности
и това е най-важното и най-

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
13.00 Миньор - Черно море
16.00 Спартак Вн - Лудогорец
ПО МАКС СПОРТ 3
19.30 Сампдория - Наполи
21.45 Рома - Удинезе
ПО МАКС СПОРТ 4
20.30 Севиля - Валенсия на живо
23.00 Реал М - Майорка
ТЕНИС
ПО МАКС СПОРТ 1
13.00 - 21.00 ATP 250 в Мец
ПО МАКС СПОРТ 2
15.00, 17.00, 21.00,
23.00 ATP 250 в Астана

Седма Европейска
седмица на спорта

КРАСИМИР БАЛЪКОВ:

Без помощ от държавата
футболът ни е обречен

РЕЗУЛТАТИ

Купа на България
I кръг
Марек - ЛЕВСКИ 0:2 0:2 Д. Коста-

динов (12 и 32); Родопа - ЛОКО Пд 0:4
0:2 Минчев (5-д и 19) 0:3 Марсел (45)
0:4 Минчев (64), изп. дузпа: Карагарен
(Л-90+2); Ямбол - АРДА 0:3 0:1 Коко-
нов (25-д) 0:2 Делев (47), 0:3 Т. Йорда-
нов (80); Розова долина - БЕРОЕ 0:6;
ЛЕВСКИ Крумовград - Царско село
1:0 (сл. прод.) Сливов (111); МОНТА-
НА - ЦСКА 1948 1:0 Карачоров (60);
ЕТЪР - Ботев Пд 1:0 (сл. прод.) Д.
Младенов (92), ЧК: М. Иванов (Е-105);
снощи: Банско - Пирин; Спортист -
Септември Сф; Септември Тервел -
Септември Сим; ЦСКА - Хебър; днес:
13.00: Миньор - Черно море; 16.00:
Спартак Вн - Лудогорец; Марица - Сла-
вия; 19.00: Локо ГО - Ботев Вр; Левски
Лом - Локо Сф (отложен заради поло-
жителни проби за КОВИД-19 на 12
играчи на Левски Лом).

Политиците трябва да помагат, призова легендарният бивш национал

СНИМКА СПОРТАЛ

Димитър Костадинов (вдясно) вкара първите си 2 гола и донесе
победата на Левски с 2:0 над Марек в Дупница за Купата на България

хубавото. Времето беше по-
различно, по-различни дого-
вори се подписваха - бях
много млад и наивен, подпи-
сах три договора за тогаваш-
ното време, накрая осъзнах,
че се чувствам най-добре в
Търново”, започна Бала. Спо-
ред него преди се е работело
повече в детско-юношеските
школи. “Трудно се разделих
с Етър, имах уникален тре-
ньор в ДЮШ - Васил Матев,
и уникален треньор в мъжкия
футбол - Георги Василев, с
които съм работил повече от
10 години, които са ме изгра-
дили като футболист. Велико
Търново имаше уникални
треньори, които бяха компе-
тентни и знаеха какво пра-
вят. Благодарение на тях из-

раснаха 4-5 футболисти, ко-
ито спомогнаха за успеха в
САЩ през 1994. В момента
не се работи толкова, колко-
то преди.

Не спирам да вярвам, по-
ради тази причина се при-
брах в България. Опитах се
да дам нещо от себе си на
няколко места. Не се работи
лесно в България, защото са
необходими средства за ин-
фраструктура, за развитие на
ДЮШ, но без политически
гръб, без политическо рамо,
няма как да стане.

Който има идеята и жела-
нието - да се кандидатира за
президент на БФС. Истината
не се крие в ръководството
на БФС, а в собствениците -
те дават средствата за футбо-

ла ни. БФС може да се опита
само да внася някакви зако-
ни, но собствениците трябва
да обърнат внимание на
ДЮШ. Ние дори нямаме ста-
диони, освен този на Лудого-
рец. Само с много труд, ра-
бота идват успехите. Имам
цели, но ще бъда най-щаст-
лив, ако успеем футболното
общество да се обединим,
заедно с факторите, които са
ни необходими - политиката,
политиците, които да ни по-
могнат за важната крачка във
футбола. Трудно ще успеем,
защото пропуснахме много
време. Трябва да се подобри
работата с деца и юноши, за
да имаме повече таланти, ко-
ито да ни носят радост и
успехи”, завърши Балъков.


